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Második alkalommal várta a családokat egy kellemes kikapcsolódásra a 
Kiskunhalasi Technikai Sportbarát Egyesület. A Keceli út mellett kialakí-
tott krosszpályán megrendezett Nyárindító Gyermeknap sikeres volt, a 
kilátogató nézők közül sokan azt mondták, hogy a következőre is elmen-
nek majd.

A Kiskunhalasi Technikai Sportbarát 
Egyesület azt a célt tűzte ki maga elé, 
hogy nemcsak versenyzési, gyakorlá-
si lehetőséget biztosít a Keceli út mel-
lett kialakított pályán, hanem progra-
mokat is szervez a családoknak. Egy 
évvel ezelőtt volt az első ilyen alkalom, 
a napokban pedig még a II. Nyárindí-
tó Gyermeknapra várták a látogatókat. 
Gáborné Halász Barbara és szervező-
csapata, az egyesület tagsága komoly 
összefogásról tett tanúbizonyságot, rá-

adásul támogatók is a jó kezdeménye-
zés mellé álltak. Ezen a rendezvényen 
bárki kipróbálhatta, hogy milyen érzés 
ezekben a speciális kialakítású jármű-
vekben ülve teljesíteni a pályát. A gyer-
mekeket hajfonás, arcfestés ugrálóvár, 

vattacukor, fagyi, jégkása várta. A nap 
zárásaként pedig tombolasorsolás volt, 
amelyen közel félszáz nyeremény ta-
lált gazdára. A fődíj egyébként egy ka-
kas volt.

Kép-szöveg: JL
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Amikor Önök ezeket a sorokat olvassák, már tudják, hogy a magyar válogatott számára folytatódik-e az Európa-bajnokság. Egy biztos: ha 
valaki, mondjuk, 2016 előtt azt mondja, hogy egymás után három kontinensviadalon szurkolhatunk a nemzeti csapatnak, minimum a bolon-
dokházába küldték volna. A kedvencek pedig teljesítették sokak álmát, adtak okot egy kis örömre, alkalmasint bánatra. 

Sokan útra keltek azért, hogy a helyszínen szurkoljanak. Régen nem látott német rokonok, barátok, egykori kollégák mobiljai jeleztek, hogy 
üzenet érkezett. Baráti társaságok fogtak össze, az a márka, amely egy évtizedekkel ezelőtti gumiorrú tornacipő nevét viseli, soha nem látott 
mennyiségű pólót értékesített, piros, fehér, zöld színekkel. Délutánonként, esténként, a meccsek idején pedig megteltek a sörözők, a nappalik, 
a teraszok, várva a gólokat Szoboszlaitól, Varga Barnabástól. Az első két mérkőzés veresége után, jó magyar szokás szerint, jöttek a károgók, 
akik szerint felesleges erre, ennyit áldozni. Ugyanők vasárnap éjjel, miután a 100. percben Csoboth Kevin bevette a skót kaput, pillanatokon 

belül kiírták a közösségi oldalra: hajrá, magyarok!
Hány száz torok kiáltott bele a halasi éjszakába, hogy gól! A mi nappalinkban négy egészen biztos. Bárhogy is alakul a válogatott sorsa, megint kaptunk vala-

mit. Néhány órányi reményt, örömöt, ismét beszéltek egymással a barátok, akik esetleg a vitáik okán nem tették meg. Volt cél, egy picit háttérbe szorult a min-
dennapok nehézsége. Talán nem esett szó arról, hogy ki melyik oldalon áll, vagy ül, és az, hogy magyar, legtöbbször Péter nélkül hangzott el. Kisgyermekek talál-
tak maguknak új példaképeket, végre úgy írt a nemzetközi sajtó a magyarokról, hogy nyertesek voltak, és hogy mekkorát küzdöttek.  Büszkék lehetünk, gyógyulj 
meg Barni, és igenis, hajrá, magyarok!

Jáger Levente
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Pedagógusokat ünnepelt Halas és a járásJúnius 7-én délután, a KSZC Dékáni 

Árpád Technikum sportcsarnokában 
tartották meg Kiskunhalas városi és 
járási pedagógusnapját. Az alkalom-
ból gyűltek össze a térség oktatási 
intézményvezetői, pedagógusok és 
Kiskunhalas város vezetői. Ünnepi 
köszöntőt Seffer Attila, a Kiskunha-
lasi Alsóvárosi Főplébánia plébáno-
sa tartott, majd elismerések átadá-
sára került sor.

A városi-járási pedagógusnapi rendez-
vényt a Himnusz közös eléneklésével 
kezdték, majd Seffer Attila, plébános tar-
tott ünnepi köszöntőt és következett az 
elismerések átadása. 

Az oktatásért felelős miniszter Miniszte-
ri Elismerő Oklevél kitüntetésben része-
sítette Csányi Andrea általános iskolai 
nyelvtanárt. 

Kiskunhalas Város képviselő-testülete 
2024-ben „Kiskunhalas Város Köznevelé-
séért” díjat adományozott Kun Hajnalka 
magyar-történelem szakos középiskolai 
tanárnak, okleveles szakközgazdásznak, a 
II. Rákóczi Ferenc Katolikus Gimnázium és 
Technikum pedagógusának. Ugyancsak 
városi díjat kapott Hegyes Emőke Erzsé-
bet latin-magyar szakos általános iskolai 
tanár, drámapedagógus és munkaközös-
ségvezető, a Kiskunhalasi Felsővárosi Álta-
lános Iskola pedagógusa és Mondovics 

József, a Kiskunhalasi Szakképzési Cent-
rum Vári Szabó István Szakképző Iskola és 
Kollégium cukrász-vendéglátó szakokta-
tója. A városi díjakat Fülöp Róbert pol-
gármester adta át.

A Kiskőrösi Tankerületi Központ Díszok-
levél elismerést adományozott a követ-
kező pedagógusoknak. Kárász Péter, 
Oláh-Jaksa Gabriella, Kissné Csordás 
Anikó, Édes Anna Krisztina, Nagyné 
Pősz Éva, Birgés Éva, Hamza Barba-
ra, Kardos-Bálint Éva, Véber Beatrix, 
Szabadi Anita, Nagyné Bajnai Adri-
enn, Pálföldiné Wágner Györgyi, Vö-
rös Mária és Nagy Sára Kata.

A folytatásban a Pedagógus Szolgála-
ti Emlékérmek átadására került sor. A dí-
jat kapták Balogh Lajos, Cseszneginé 
Fekete Éva, Forgó Józsefné, Kovács-
né Bodicsi Erzsébet,  Keresztes Orso-
lya, Laskovicsné Terzics Edit, Lucskai 
Emese, Maglódiné Gärtner Mária, Né-
methné Lehoczki Edit, Szabó-Kocsis-
né Illés Éva, Szemerédi Tünde, Varga 
Ferencné, Vargáné Mészáros Ildikó, 
Zsigmond Márta és Zsoldos László. 

Az ünnepségen hagyomány, hogy az 
50, 60, 65 vagy 70 éve diplomát szerzett 

és kiemelkedő szakmai életutat maguk 
mögött tudó kollégák elismerése. Arany-
diplomát vehetett át Klein Imre, Klein 
Imréné, Csesznegi Györgyné, Nagyné 
Kovács Hedvig, Sipos Béláné és Váczi 
Lászlóné. Gyémántdiploma kapott Dr. 
Szabó Miklósné, Rubin oklevet Nagy 
Czirok Sándorné.

A rendezvényen a Comenius Díjak át-
adása is megtörtént, a díjazottokat Da-
másdi Péter tiszteletes, református is-
kolalelkész méltatta. Comenius Díjat 
kapott Bertalan Gábor, Rozonics Pé-
terné, Bazsa Enikő,  Hunyadvári Éva 
és Berczeliné Csúri Edit.

A rendezvény végén megköszönték a 
Kiskunhalasi Alapfokú Művészeti Iskola 
művészeinek – pedagógusainak és nö-
vendékeinek, valamint a Stúdió 2000 TSE 
táncosainak a közreműködését. A Szózat 
hangjai után fogadásra és baráti beszél-
getésre került sor. 

Kép-szöveg: Kovács IvánCsányi Andrea miniszteri kitüntetését Vágó Ferencné tankerületigazgató adta át

Fülöp Róbert polgármesterrel Hegyes Emőke Erzsébet, Mondovics József 
és Kun Hajnalka a „Kiskunhalas Város Közneveléséért” díjazottjai
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Akcióban 
az őrnagy

Jókor volt, jó helyen a  Kiskunha-
lasi Rendőrkapitányság Közrend-
védelmi Osztályának megbízott 
vezetője, Barna Zsolt őrnagy. 
A rendőrtiszt a Dékániba tartott 
órát, amikor az ott dolgozók se-
gítséget kértek tőle, mert az isko-
la udvarán egy idegen férfira let-
tek figyelmesek. Az egyenruhás 
azonnal kiment és megkérdezte a 
férfit, hogy mit szeretne. Az ide-
gen szemmel láthatóan zavartan 
viselkedett, érthetetlenül kommu-
nikált, a feltett kérdésekre ellent-
mondó válaszokat adott. A férfi a 
helyszínen igazolta magát, az in-
tézkedés során a zsebéből olyan 
okmány is előkerült, amely egy 
idős asszony nevére lett kiállítva. 
Az elszámoltatása során kiderült, 
hogy a rendőrrel való találkozás 
előtt egy időskorúval beszélgetett 
az utcán. Útbaigazítást kért tőle, 
majd hirtelen kikapta a rokkantko-
csi kosarából a hölgy táskáját és el-
szaladt vele. A férfit előállították a 
rendőrkapitányságra, ahol az is ki-
derült, hogy több vagyon elleni 
bűncselekményt is elkövetett

Háromszor, 
részegen

Egy 53 éves férfit igazoltattak a 
kiskunhalasi járőrök az egyik éj-
szaka. A jánoshalmi sofőr az 5312-
es úton autózott, ám az intézke-
dés során felmerült a gyanú, hogy 
szeszes italt fogyasztott. Ezt iga-
zolta a szondáztatás is, amely po-
zitív értéket mutatott. A férfit elő-
állították, vért és vizeletet vettek 
tőle, és eljárást indítottak ellene it-
tas járművezetés miatt. Ezenfelül a 
járásbíróság eltiltotta a járműveze-
téstől is. A férfi az eltiltás ellené-
re 20 nappal később ismét ittasan 
ült a volán mögé. Ezúttal Jánoshal-
ma egyik utcájában kocsikázott az 
esti órákban. A felelősségre vonást 
azonban akkor sem úszta meg, 
újabb eljárás indult ellene, amiért 
ittasan és járművezetéstől eltiltva 
vezetett. A sofőr még ezek után 
sem tanult a hibáiból, hiszen ismét 
autóba ült, és úgy vezetett, hogy 
előtte alkoholt fogyasztott, ráadá-
sul még mindig az eltiltás hatálya 
alatt. A férfinak nem volt több do-
bása. Előállították, gyanúsítottként 
hallgatták ki, őrizetbe vették, és 
kezdeményezték a letartóztatását- 
írta a police.hu.

jl

Lopásból rablás, 
és még a szemtanút is agyba-főbe verték

Őrizetben a halasi autófeltörő
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Lopásnak indult és rablás lett belő-
le. Egy kiskunmajsai férfi meglátta, 
hogy a szomszédja tanyáját éppen 
kirámolja két tolvaj. Rájuk szólt, ám 
azok rátámadtak, agyba-főbe ver-
ték. A nyomozás során aztán előke-
rültek a tettesek, akiknek volt még 
más is a rovásán. 

Egy kiskunhalasi és egy kiskunmajsai 
férfit vettek őrizetbe a közelmúltban a 
rendőrök. Az előzmények a hónap ele-
jére nyúlnak vissza – közölte a Bács-Kis-
kun Vármegyei Rendőr-főkapitányság. 
Vásárlásból tartott hazafelé biciklivel 
egy férfi Kiskunmajsán amikor útköz-
ben idegeneket látott az egyik szom-
szédos tanyán ólálkodni. 

A kerékpáros sejtette, hogy betola-
kodók lehetnek, ugyanis az ingatlan la-
katlan volt, ráadásul őt bízták meg a 
felügyeletével. 

A férfi leszólította a két idegent, akik 
épp vasakat hordtak az udvarból egy 
kocsiba. Kérte, hogy tegyék vissza 
szomszédja holmijait, és távozzanak. A 
tolvajokat és a kocsijukat pedig lefotóz-
ta a mobiljával. Az elkövetők semmibe 

vették a felszólítást, a szemtanúra tá-
madtak, leteperték a földre, és többször 
megütötték. Ezután elvették a telefon-
ját, amiben a bizonyíték volt, és elme-
nekültek a helyszínről. 

A bántalmazott értesítette az esetről 
a Kiskunmajsai Rendőrőrs nyomozóit, 
akik rögvest megkezdték a rablók fel-
kutatását. A rendőrök adatgyűjtést vé-
geztek, és helyszíni szemlét tartottak, a 
nyomok pedig pár órán belül elvezették 
őket egy 28 éves kiskunhalasi és egy 21 
éves kiskunmajsai férfihoz. Még aznap 
elfogták, majd – őrizetbe vételük mel-

lett – gyanúsítottként hallgatták ki őket, 
és kezdeményezték letartóztatásukat. 

A páros idősebbik tagját nem először 
csípték fülön bűncselekmény elköveté-
se közben. Egy hónappal korábban be-
tört egy másik kiskunmajsai ingatlanba, 
több szatyornyi holmit rámolt össze, 
amikor a tulajdonos hazaért. A tolvaj ki-
ugrott az ablakon és menekülőre fogta, 
de a sértett utolérte, és visszatartotta a 
rendőrök megérkezéséig. 

A férfinak a rablás mellett lopásért is 
felelnie kell.

JL

Legalább fél tucat autót rámolt ki egy kiskunhalasi férfi, aki a hónap elején 
került a rendőrök látókörébe, majd került a rács mögé. Az elkövető a nyo-
mozók megalapozott gyanúja szerint májusban téglával törte be a járművek 
ablaküvegeit, majd onnan minden mozdíthatót magával vitt. Ezek felül még 
egy szerszámbolt teraszáról is rekvirálta az ott lévő magasnyomású mosót.

Sorban érkeztek a feljelentések májusban 
járműfeltörésekről, a Kiskunhalasi Rendőr-
kapitányságra. Egy hét leforgása alatt fél 
tucat autónak törte ki valaki az ablaküve-
gét, majd elvitt mindent, ami a keze ügyé-
be akadt. A police.hu közleményéből kide-

rült, hogy az üveget rendszerint téglával 
dobta be a tolvaj, zsákmányai között pénz-
tárca, kabát, elektromos cigaretta, GPS, 
alkohol, akkumulátor, hegesztő, sarok-
csiszoló, irattartó és táska szerepelt. Egyik 
alkalommal egy magasnyomású mosót 

vitt el az egyik szerszámbolt teraszáról, a 
kár közel százezer forintra rúgott. A nyo-
mozók sejtették, hogy egy valaki felelős a 
bűncselekmények elkövetéséért, majd a 
beszerzett bizonyítékok alá is támasztották 
a gyanújukat. A kamerafelvételek és a nyo-
mozók adatgyűjtése elvezetett a tettes-
hez. Hamar azonosították a 32 éves hely-
bélit, június 3-án pedig elfogták és őrizetbe 
vették. A gépkocsifeltörőt gyanúsítottként 
hallgatták ki a lopások miatt, és le is tartóz-
tatták.                                                      Jel



Halasi Tükör | 2024. június 27. 5 

EG
YEN

 RU
H

ÁSO
K

Családi napot szerveztek a halasi rendőrök
Több mint egy évtizedes múltra tekint vissza a Kiskunhalasi Rendőrkapi-
tányság családi napja, amelyre mindig a nyár elején kerül sor. Idén, a 20. 
születésnapját ünneplő kiskunhalasi Tesco Áruház, valamint a Készenlé-
ti Rendőrség is beszállt a szervezésbe. A cél egy kellemes délelőtt letöl-
tése volt, e mellett a közelgő időszak veszélyeire is felhívták mindenki-
nek a figyelmét.

Ismét családi napot szervezett a Kiskun-
halasi Rendőrkapitányság, a Déli Városka-
punál lévő hipermarket parkolójában. A 
társszervező ezúttal a Készenléti Rend-
őrség, valamint a huszadik születésnapját 
ünneplő kiskunhalasi Tesco Áruház volt. 

– A célunk a rendezvénnyel az, hogy a 
rendvédelmi szervek munkájának bemu-
tatása és a szórakoztatáson túl, biztonsá-
gosan teljen majd a gyerekeknek a nyári 
szünidő – fogalmazott dr. Bátori Gábor 
Kiskunhalas rendőrkapitánya. 

A programot fellépők, bemutatók színe-
sítették, de volt lehetőség egészségügyi 
állapotfelmérésre, a járművek műszaki át-
vizsgálására is. Az érdeklődők pedig meg-
ismerkedhettek a rendőrség, a tűzoltó-
ság, a büntetés-végrehajtás, a katonaság, 
a mentőszolgálat eszközeivel, járműveivel 
is. Az eseményt egy vidám családi vetél-
kedő zárta.

Kép-szöveg: JL
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Kiskunhalas képviselő-testülete 2024-2029

Fülöp Róbert polgármester
(Fidesz-KDNP)

1. evk Stírné Prikidánovics Tímea 
(Fidesz-KDNP)

2. evk Bús József 
(Mi Hazánk)

3. evk Bagi Bence 
(Fidesz-KDNP)

4. evk Gyöngyi László 
(Fidesz-KDNP)

5. evk Farkas-Wodring Kata 
(Fidesz-KDNP)

6. evk dr. Bognárné Nagy Éva 
(Fidesz-KDNP)

8 evk dr. Skribanek Zoltán
(Fidesz-KDNP)

7. evk Vincze Attila 
(Fidesz-KDNP)

9. evk Takácsné Márta Gabriella 
(Fidesz KDNP)

10. evk Kuris István László 
(Fidesz-KDNP)

Dudás Imréné 
(DK,MSZP, Jobbik)

Kolompár Sándor (DK, MSZP, Jobbik) dr. Hollósi-Simon István (Mi Hazánk) Hortobágyi Csaba (Mi hazánk)
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Fideszes többség a testületben, 
de mit mutatnak a számok?

Azt bizton lehet állítani, hogy az 
elmúlt évek legnagyobb részvé-
teli arányát hozták a kiskunhala-
siak június kilencedikén. Minden 
második, választára jogosult he-
lyi polgár vette a fáradtságot és 
véleményt nyilvánított, behúzta 
az ikszet a neki szimpatikus sze-
mélyre, politikai szervezetre. Vá-
rosunkban a következő öt évben is 
kormánypárti többség lesz a kép-
viselő-testületben, de öt ellenzéki 
szereplő is igyekszik majd befolyá-
solni a döntéseket. Vannak veszte-
sek és győztesek, meg vannak ta-
nulságok, de vajon mit mutatnak a 
számok? 

A részvétel a fontos 
Nyugodtan leszögezhetjük már az 

elején, a június 9-én megtartott komp-
lex (önkormányzati, nemzetiségi, uni-
ós, polgármesteri) különlegesnek szá-
mított az elmúlt évek voksolásaihoz 
képest. Pont az összetettsége okán, 
nem beszélve arról, hogy az elmúlt 
évekhez képest bizony úgy érezték a 
halasiak, ott kell lenniük a döntésnél. Ez 
a részvételi arányon látszott leginkább. 
Talán olyanok is felkeltek a fotel és a 
számítógép monitor, mobiltelefon fe-
dezékéből, akik eddig ezt nem tették. 
(Azonban még mindig sokan vannak, 
akik nem tették ezt, csak utólag érté-
kelnek, formálnak véleményt.) Érdekes 
megfigyelni, hogy közel kétezer fővel 
csökkent a szavazásra jogosult polgá-
rok száma a városban. 2014-ben 23672 
főből 8699 fő, 2019-ben 22841 főből 
8088 fő járult az urnák elé. Ez az arány 
most június 9-én 217487 főből 10778 
fő, ami 50,16 százalékot jelentett.

Kerületi körök
Kiskunhalason tíz egyéni választó-

kerület van, a legnagyobb lélekszámú 
hármas, ahol 2455 főt vártak a szavazó-
körökbe. A legkevesebben a 8-asban 
voltak, ott 1850 fő szavazatára számí-
tottak. Ami a részvételi adatokat illeti, 
a hármasban voltak a legaktívabban a 
polgárok, a jogosultak 55,8 százaléka 
jelent meg. A szavazókörök közül pe-
dig messze a legjobb eredményt pro-
dukálta az ötös, ahol 72,4 százalék volt 
a megjelenési arány. 

A legkisebb részvételt a négyes szá-
mú egyéni választókerületben rögzí-
tették. Az este 7 órás adat szerint 41,08 
százalék volt a megjelenés, ugyanak-
kor a szavazókörök tekintetében a né-
gyesben a részvétel alig haladta meg a 
32 százalékot. 

Fülöp Róbert, harmadszor
A választás egyik kérdése volt, hogy 

Fülöp Róbert harmadszor, vagy Bús 
József először vezetheti a várost a kö-
vetkező öt esztendőben. A jelenleg 
is regnáló polgármester 2014-ben és 
2019-ben is simán nyert. Tíz évvel ez-
előtt, az akkor még létező politikai tö-
mörülés, a Sikeres Halasért Társaság je-
löltjeként Jekő Attila, valamint a Jobbik 
delegáltjaként Patocskai Tamás indult 
el Fülöp Róbert ellenében. A Fidesz-KD-
NP aspiránsa a szavazatok 50,72 száza-
lékával (4347 szavazat) nyert, az SHT je-
löltje 36,51 százalékot (3128 szavazat), 
míg a jobbikos induló 12,76 százalékot 
(1093 szavazat) ért el. 2019-ban Rétfal-
vi Józsefné (Mindenki Magyarországa) 
és Szabadi István (Mi Hazánk) volt a ri-
válisa Fülöp Róbertnek, aki 5458 voksot 
(67,85 százalék) kapott. A Mindenki Ma-
gyarországa 24,09 százalékot (1938 sza-
vazat), míg a Mi Hazánk 8,06 százalé-
kot (648 szavazat) teljesített. 2024-ben 
Fülöp Róbert növelni tudta a szavaza-
tai számát (5880), magabiztos előnnyel 
nyert; ám Bús József meghatszorozta a 
Mi Hazánk voksait az öt évvel ezelőtti-
hez képest azzal, hogy 4311 szavazatot 

gyűjtött. Még egy adalék: 2014-ben Bús 
József egyéni körzetben 264 szavazatot 
szerzett. Érdekesség, hogy 571 érvény-
telen, polgármesteri, lepecsételt szava-
zólap volt az urnákban.  

Pártválasztás
Sokszor hangzik el az a mondat, hogy 

van, aki nem a személyt nézi, hanem 
azt, hogy melyik párt színiben indul. Ér-
demes rápillantani azokra a számokra 
is, amelyek a politikai szervezetekre le-
adott voksokat jelzik. A Fidesz-KDNP tö-
mörülés 2014-ben a választókerületek-
ben összesen 4005 szavazatot kapott, 
ez kevesebb volt annál, mint amelyek a 
polgármesterjelöltjükre érkezett (4347 
szavazat). Öt évvel később 5135-re nőtt 
azoknak a száma, akik a pártszövetség 
jelöltjeire ikszeltek. Ez a szám sem volt 
annyi, mint amit Fülöp Róbert kapott 
a polgároktól (5458), 2024-ben is ke-
vesebb voksot szerzett a Fidesz-KDNP 
(4927), mint a polgármesterjelölt (5880). 
A második legerősebb helyi politikai erő 
a Mi Hazánk lett az elmúlt öt esztendő-
ben, amely megnégyszerezte a szava-
zatainak számát 749-ről 3112-re. Nem 
volt már önálló MSZP, SHT, Mindenki 

Magyarországa, vagy éppen Jobbik-je-
lölt. A DK, MSZ, Jobbik hármas összesen 
1844 voksot gyűjtött.

A legek
Legtöbb szavazatot Kuris István 

László (Fidesz-KDNP) gyűjtötte, szám 
szerint 614-et, ez az abszolút legma-
gasabb szám ebben a kategóriában és 
a pártszövetség jelöltjei között is. A Mi 
Hazánkból, Bús József 538 szavazat-
tal végzett az élen, míg, Dudás Imré-
né (DK, MSZP, Jobbik) 326 szavazattal 
volt a szövetség legtöbb voksot gyűj-
tő jelöltje. A legkevesebb szavazatot a 
Fidesz-KDNP delegáltjai közül dr. Skri-
banek Zoltán kapta, 408 voksot jelent, 
Sziládi László (Mi Hazánk) 233 szava-
zattal, Jakab Leila (DK, MSZP, Jobbik) 
81 szavazattal zárt. A legnagyobb kü-
lönbség a 10-es számú egyéni választó-
kerületben volt 381 vokssal többet szer-
zett Kuris István László, mint riválisa, a 
legkisebb különbséget a 2-es számú 
egyéni választókerületben regisztrálták, 
ott Bús József (Mi hazánk) 59 szavazat-
tal kapott többet, mint ellenfele.

Jáger Levente 
összeállítása
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RÉ Amúgy tényleg színes életem volt…
 

Színes, Virág. Ez van kint a kapucsengőn, amelyet nem kellett sokáig 
nyomnom ahhoz, hogy kinyíljon az ajtó. A kíváncsiság hajtott felfelé a 
társasházi lépcsőkön. Virágné Színes Ilonához, a Színes Icához lépkedtem, 
akiről egykori tanítványaként tudtam, hogy nem nevezhető hétköznapi 
pedagógusnak. Négy évtized telt el, de emlékszem az óráira. Nem vélet-
len, ugyanis olyan személyiség, akire nem lehet nem emlékezni. Ráadásul 
a vele való beszélgetés, amelyben inkább a színes életéről volt szó, érint-
ve a művészeteket is, meggyőzött arról, hogy a történet ezekre a hasá-
bokra kívánkozik. A teljesség igénye nélkül.

 

 f Mi jut eszedbe arról a szóról, hogy 
színes?

 f Miután ez a nevem, úgy éreztem, meg 
kell felelnem annak, hogy különleges, szí-
nes egyéniség legyek, lehessek. Azt gon-
dolom, hogy többen el is várták tőlem a 
kreativitást. 

 f Ez már megvolt benned, gyermekko-
rodban is?

 – Nehéz volt az az időszak az életem-
ben. De megtanultam kreatívvá válni. 
Nekem a színességem egyébként több 
soron megmentette az életemet is. Sok-
szor ez volt a mentsvár, testileg, és lel-
kileg is. 

 f Nem is tudom már hol, de olvastam 
rólad, veled egy interjút, amelyben meg-
említetted Diószegi Balázst. Sokat jelen-
tett számodra?

 –  Szerettem őt, nagyon embersé-
ges volt, és inspiráló. Én ugyan zenei ta-
gozatos voltam, de szombatonként ve-
le volt az utolsó óránk. Sohasem voltak 
elvárásai, követelései, nem firkált bele a 
munkáinkba. Szavakkal biztatott. Jóindu-
latú volt, mindenkiben meglátta a tehet-
séget. Én sohasem voltam ötös rajzból, 
igazából inkább alkotni tudtam. Egy ér-
dekes adalék Diószegi Balázsról: a húgo-
mat az óvodából át kellett vinnem ma-
gammal a Szűtsbe. Éppen rajzórám volt, 
és megengedte azt, hogy bent legyen a 
nagycsoportos húgom. Később aztán rá-
jöttem arra is vele kapcsolatban, hogy 
hozzá hasonlóan szerettem az egyszerű-
sített formákat, mely meghatározó volt 
számomra.

 f Olyan meghatározó, mint a röplabda?
 –  Nekem az volt a menekülési útvo-

nalam. A Szűts József Általános Iskolában 
természetesen igyekeztek a kézilabda fe-
lé terelgetni, de én nagyon nem szeret-
tem azt a sportot. Volt, hogy beálltam 
egyszer-kétszer a kapuba. A Szilády-gimi-
ben szintén a kézilabda volt a porondon, 

Paczolainé Marica pedig ragaszkodott 
hozzám. Pont ebben az időszakban jár-
tam már röplabdaedzésekre a Fémmun-
kás csapatába. Ennek az volt az ára a gi-
miben, hogy mindenféle sportversenyen 
indulnom kellett. Főleg atlétikában. Sőt a 
csúcs, hogy egy alkalommal bekerültem 
a tornacsapatba, ahol szerencsére csak 
az edzéseket kellett látogatnom, a verse-
nyen nem kellett részt vennem!

 f Jól tudom, hogy röplabdában igen 
messzire jutottál?

 – Három évig játszottam a megyei baj-
nokságban. Sikerült bejutnom egy után-
pótlás tehetségkutató táborba Tatára. 
Ahol a felsőbb osztályú csapatok edzői 
keresték az ifjú tehetségeket. Négyünket 
kiválasztottak, s én választhattam Jászbe-
rény és Székesfehérvár csapatai között. 
A továbbtanulás szempontjából Jász-
berény volt a jobb opció, a tanítóképző 
főiskola miatt. Óriási ugrás volt a megyei 
bajnokság után előbb a korosztályos, 
magasabb osztályú csapatban, majd a 
felnőtt NB I-ben röplabdázni. Nagy volt a 
szurkolótáborunk, hatalmas bulik voltak.

 f Az edzések mellett belefért a főisko-
la is?

 – Sokszor kicentiztem, hogy beleférjen. 
Abban az időszakban fogadásokat is kö-
töttem, például arra, hogy elvégzem-e a 
könyvtár szakot is a tesispeckol mellett, 
és megszerzem a jogosítványt. A többi-
ek azt mondták, hogy biztosan nem. De-
hogynem! Mindkettő sikerült. Egy későb-

bi fogadásom volt, hogy ha felvesznek a 
TF röplabda szakedzői szakára, vacsorát 
fizetek barátnőimnek a Hiltonban. Felvet-
tek, fizettem, el is végeztem!

 f Hogy jött képbe az arab kultúra?
 – Mindig is érdekelt. A főiskolán a szo-

batársnőm Csíkos Ica volt, akivel na-
gyon jól kijöttünk. Tudod, a Csíkos, meg 
a Színes. Ő a Jászsági Népi Együttesnek 
volt az első hegedűse. Hozzáment egy al-
gériai sráchoz, aki itt tanult Magyarorszá-
gon. Nekem is volt egy arab, gyűrűs vőle-
gényem. Mielőtt azonban hozzámentem 
volna, az volt a kikötésem, hogy látni aka-
rom az országát. A családom persze ta-
lajt fogott.

 f  Nekivágtál a világnak?
 – Mondhatjuk így is. Három napig 

utaztam, saját költségemen. Budapest–
Párizst az Orient Expresszel, Párizs–Mar-
seille egy 24 órás belföldi vonatúttal, 
Marseilleből egy teljes napon át tartó  ha-
jóúttal mentem Algírba. Ezt tíz szendvics-
csel, egy liter narancslével és egy liter pá-

linkával csináltam végig. Egyébként a 
vőlegényem bátyjának volt az esküvője, 
akik nem hitték el, hogy ott leszek. 

 f Nőként, egyedül?
 – Az európai nő, akinek nincs kabinja a 

hajón, kap maga mellé egy őrködő mat-
rózt. A kapitány üzente, hogy fent kell 
aludnom a legfelső szinten, mellettem 
pedig ott volt a matróz. Ő vigyázott rám. 
Viszont megismerkedtem egy francia fo-
tóssal, és egy űrhajózási szakemberrel. 
Nem mellesleg háromszor kérték meg a 
kezem a három napos út során. Gondol-
hatod, hogy szőke nőként milyen külön-
legesnek számítottam.

 f  Beszélted a nyelvet?
 – Valamelyest igen. A francia mellett 

ragaszkodtam hozzá, hogy tanuljam az 
arab nyelvet is. Nem csak a káromkodást 
akartam tudni, hanem attól jóval többet. 
Ramadán volt, én ugyan ehettem, de saj-
náltam a többi nőt. Sok családnál voltam, 
akiket még Jászberényből ismertem. Sok 
mindent láttam. Megismertem azt az ér-
zést, hogy milyen egyedüli nőként ülni 
egy moziban, miközben az összes férfi 
szurikáta módjára nyújtogatja nyakát és 
figyel. Öt hétig voltam kint. Lebeteged-
tem, de nem akartam ilyen állapotban 
hazajönni családomhoz. Lyonon át Belg- 
rádba vonatoztam, ott egy marokkói dip-
lomata barátomnál gyógyultam egy hé-
tig. Közben eljutottam általa a belgrá-
di diplomata klubba is. Közben lejárt az 
útlevelem, ami a kelebiai határon derült 
ki. Kérdezték, honnan jövök. Mondtam, 
hogy Algériából. Furcsán néztek rám, de 
továbbengedtek, este már a diszkóban 
voltam, engem ünnepeltek, hogy haza-
ért a Színes.

 f Nem lettél arab feleség. Hogyan talál-
koztál a Virággal?

 – Nem lettem. A főiskola után Pesten 
tanítottam és rájöttem, nincs egy normá-
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”A Nők Lapjában olvastam az „Ecsettel a rák ellen” 
elnevezésű huszonnégy órás festőmaratonról. (..) 
Dugig volt a hely, végigpásztáztam a vásznakon, le-
döbbentem, hogy én mennyire spirituális alkotással 
készültem azokhoz képest. Kijött egy televíziós stáb 
is forgatni, és természetesen engem szólított meg a 
riporter. (...) Nem is foglalkoztam az utóéletével egé-
szen addig, amíg tévénézés közben meg nem láttam 
a képemet. Londonban volt a képem az árverésen. 
(...) Sírtam örömben. 
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lis pasi a placcon. Halason pedig már is-
mertek, itt volt respektem is. Bulizni is 
hazajártam, ilyenkor összefutottam a Vi-
rággal. Egyszer mondta nekem, hogy 
felvették a Kandóra, és hogy jár Pestre 
iskolába. Megkérdezte, hogy találkozha-
tunk-e? Mondtam, persze. Amikor feljött, 
akkor elmentünk kajálni, megmutogat-
tam neki néhány helyet. Egyre többször 
jött. Egy év múlva hozzá is mentem.

 f  Utána következett a Fazekas-iskola? 
 – Nem, ekkor még Budapesten, a Ke-

repesi Úti Általános iskolában tanítot-
tam, ahol egy éjszaka alatt a kollegámmal 
meglepetésként egy 6 x 3 méteres me-
sefalat festettünk a gyerekeknek. A Fa-
zekasba 1982-ben kezdtem. Környezet-
ismeretet, technikát, éneket tanítottam, 
Orbánné Líviával voltam párban. Köz-
ben az atlétákat is edzettem. Mindig arra 
törekedtem, hogy széles világlátásom le-
gyen és ezt mindig hasznosítani tudjam. 
Három évig tanítottam ott, aztán meg-
született a fiam, Patrik. 

 f Az ÁMK-ban folytattad. Akivel eddig 
beszélgettem erről az iskoláról, mindenki 
szuperlatívuszokban emlegette az ott el-
töltött éveket. 

 – 1986-ban mentem vissza taníta-
ni. Az ÁMK-ban tudtam igazán kinyíl-
ni. Nemcsak rajzot, és technikát tanítot-
tam, hanem éneket is. Megtanítottam a 
diákjaimat furulyázni, sokat énekeltünk, 
táncoltunk. A technika könyvet viszont 
nagyon utáltam. Amikor az Apáczai Ki-

adó kiírt egy tankönyv pályázatot, jelent-
keztem rá. Mindent beletettem, amiről 
azt éreztem, hogy a diákoknak tudniuk 
kell. Nem nyertem vele. 

 f  Jól érezted magad a tanító néni 
bőrében?

 –  Mondhatni igen. Zenét szereztünk, 
táncoltunk a gyerekekkel. Nagyon sze-
rettem csinálni. Mindenféle festéstech-
nikát elsajátíttattam a diákjaimmal. Szép 
emlék, hogy abban az időszakban min-

den nyolcadikos fújhatott festéket a szél-
fogó falakra. Ők találták ki a témát. Alig 
várták, hogy végzősök legyenek és al-
kothassanak. Akár a felső, akár az alsó 
tagozaton voltam órán, mindig odatet-
tem magam. A közös munkák során én 
is együtt fejlődtem a gyermekekkel. Az 
igazgató nőnk modern gondolkodású 
volt, például mindannyiunknak kötele-
ző volt megtanulni a kínai szemtornát, és 
azt minden nap megcsináltatnunk a diá-
kokkal is. Ez 32 éve volt. 

 f A jóga is fontos része az életednek.
 – Több francia városban jártam, fran-

ciatanári ösztöndíjasként. 2012-ig hét-
szer voltam kint. Az volt az első dolgom 
ezen alkalmakkor, hogy bejelentkeztem 
a franciaországi Jógaszövetség elnök asz-
szonynál, Andrée Maman-nál, akivel 
többször is találkoztam Párizsban. Tőle 
kértem tanácsot, hogy kihez menjek az 
adott városban. Egyik alkalommal lehető-
ségem volt arra, hogy levizsgázzak gyer-
mek relaxációból. Ezt idehaza is tudtam 
hasznosítani. Közben elvégeztem egy 2 
éves jógaoktatói képzést, és írtam egy 
gyerekjóga könyvet, amire a kiadók azt 
mondták, hogy megelőztem a koromat, 
ez harminc éve volt! Egyszer a Francia In-
tézettől lejöttek az ÁMK-ba, és felvették 
a francia relaxációs órámat. Ennek én so-
hasem kaptam meg a másolatát. Viszont 
öt évvel ezelőtt megkeresett a Veszpré-
mi Egyetemről, dr. Poór Zoltán, aki kö-
zölte: neki megvan ez a felvétel, és ebből 

tanított éveken át. Ezért pedig nagyon 
hálás nekem. 

 f  Neked van franciatanári diplomád is, 
ugye?

 – Még az ÁMK-s időben jártam a Ju-
hász Gyula Tanárképző Főiskolára. A té-
mám a „Jóga és relaxáció az oktatásban” 
volt. A diplomám megvédésekor mond-
tam a bizottságnak, hogy ez egy olyan 
téma, amit csak úgy tudok megvédeni, 
ha relaxációt vezetek nekik. A lágy, mo-

noton hangomon mondtam a relaxáció 
szövegét. A végén azt jelezték életükben 
nem pihentek ilyen jót. Ötöst kaptam, 
miközben elaltattam a vizsgabizottsá-
got. Szívesen emlékszem a bibós évek-
re is, ott még francia nyelvű színdarabo-
kat is előadtunk.

 f Volt olyan az életedben, amire azt 
mondtad, na, ez a felső polcra kerül?

 – Persze. Maga a kép nem volt egy 
nagy durranás. De ez volt az a törté-
nés, amely akkora löketet adott nekem, 
hogy végre elkezdjek hinni magamban. 
A Nők Lapjában olvastam az „Ecsettel a 
rák ellen” elnevezésű huszonnégy órás 
festőmaratonról. 

 f Bevállaltad?
 – Ez egy csütörtöki napon történt, és 

pénteken kezdődött az egész. Én részt 
akartam ezen venni, de az induláskor 
még óráim voltak. Felhívtam a szerve-
zőket telefonon, és elmondtam nekik a 
problémámat. Megkérdeztem, megen-
gedik-e azt, hogy elkezdem itthon a ké-
pet és később viszem fel, majd becsat-
lakozom az eseménybe, és ott fejezem 
be az alkotást. Igen volt a válasz. Szom-
baton reggel hónom alá kaptam a meg-
kezdett képet, felszálltam a vonatra, és 
Pesten, az Andrássy úton lévő KOGART 
galériában csatlakoztam a festőmara-
tonhoz. Dugig volt a hely, végigpásztáz-
tam a vásznakon, ledöbbentem, hogy 
én mennyire spirituális alkotással készül-
tem azokhoz képest. Kijött egy televíziós 

stáb is forgatni, és természetesen engem 
szólított meg a riporter. Amikor befejez-
tük, akkor meghagytam a nevem, elér-
hetőségemet. Nem is foglalkoztam az 
utóéletével egészen addig, amíg tévé-
nézés közben meg nem láttam a képe-
met. Londonban volt a képem, az árve-
résen. A tévé híradóban láttam meg, az 
angol riporter válla fölött. Sírtam öröm-
ben. Eddig 33 kiállításon szerepeltem, 
volt közöttük egyéni, és csoportos is. És 
volt jótékonysági kiállításom is. A mosta-
ni alkotásaimat a covid óta az „Üzenetek” 
sorozata jellemzi. Aki jobban szeretné 
megismerni munkáimat, weboldalamon 
a http://www.szinesart.halas.hu megta-
lálja a képeimet.

 f Pál Laci kollégám rendszeresen beszá-
molt arról, hogy éveken át sikeresen sze-
repeltél az Artistes magazin nemzetközi 
képeslap pályázatán. Ezen felül felsorolni 
is nehéz volna, hogy mi mindent áldoztál 
eddig a művészetek oltárán. Jelenleg mi-
vel foglalatoskodsz?

 – Egyébként, ami a művészeteket ille-
ti, még mindig keresem magam. Mostan-
ság is sokat festek, terápia gyanánt. Ami 
foglalkoztat, hogy örömfestés helyett ön-
ismereti festést szervezzek, és különleges 
mozgássorozatokat állítok össze. Közben 
írom a saját, színes életregényemet, ami-
ben rengeteg sztori lesz. Én sem hiszem 
el, hogy mindez velem történt meg.

Kép-szöveg: Jáger Levente
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Kiskunhalas idén is csatlakozott a Múzeumok éjszakája elnevezésű prog-
ramsorozathoz. Színes kínálattal készült a Thorma János Múzeum, a csa-
ládok apraja-nagyja találhatott kedvére való előadást, koncertet, műsort.

A rendezvény a Kiskun Táncegyüttes 
műsorával indult, majd A kidőlt kemen-
ce bedőlt oldalán címmel hallgathattak 
élőszavas mesemondást a legkisebbek, 
a Meseszó egyesület jóvoltából. A Tün-
dérkert Bábszínház tagjai a Világszép 
nádszálkisasszony című mesét mutat-
ták be, egészen egyedi módon, mario-
nett bábok segítségével. Nem túlzás azt 
mondani, hogy az idei programsorozat 
legnépszerűbb állomása, Szűcs László 
bűvészbemutatója volt. A terem színül-

tig megtelt érdeklődőkkel. A közönség 
soraiból több gyermek és szülő, nagy-
szülő is részesévé válhatott a bemuta-
tónak. A népi hagyományok ápolásáról 
többek között az Így tedd rá! csapata 
gondoskodott, akik néptáncbemutató-
val készültek. 
Végső István jóvoltából az érdeklő-

dők megtudhatták, ki is az a Macska 
Roza, aki a korabeli információk szerint 
boszorkány volt itt, Kiskunhalason. A 
Bajai Fiatalok Színháza jóvoltából a csa-

ládok egy filmzenei utazáson vehettek 
részt. Klasszikus Disney mesék betétda-
lai csendültek fel, a modern animációs 
filmek slágerei sem hiányozhattak a kí-
nálatból. A publikum tagjai közül töb-
ben is a művészekkel együtt énekelték 
gyermekkoruk kedvenc mesedalait. Sá-
li Levente szinte állandó szereplője a 
Múzeumok éjszakájának. Ezúttal is ho-
mokanimációval készült. Az előadások, 
bemutatók mellett számos olyan hely-
szín is volt, ahol egész este várták az 
embereket a különféle érdekességek. 
Kézművesség, macikonyha és egyéb ér-
dekességek közül lehetett válogatni.

Kép-szöveg: Szőri Attila
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Még mindig sokan szeretik a veteránjárműveket
Ismét emlékezetes perceket szereztek a veteránjárművek szerelmeseinek 
a Kántor András emlékére megrendezett találkozó szervezői. A huszon-
kilencedik alkalommal megtartott fesztiválon megfért egymás mellett az 
évtizedekkel ezelőtt dekadens nyugatiként emlegetett technika, a keleti 
blokk gyártmányaival. A halasi főtér megint megtelt, sok százan voltak kí-
váncsiak az autókra, motorokra.

Kiskunhalas három napra ismét a vete-
ránjárművek bázisa lett. A 29. Kántor And-
rás Nemzetközi Veterán Autós és Moto-

ros Találkozóra több mint száz két- és 
négykerekű érkezett, határon innen, ha-
táron túlról. Az idei rendezvény különle-

gessége az volt, hogy éppen három év-
tizeddel ezelőtt hunyt el a találkozó és az 
egyesület névadója, akinek az emlékére, 
tiszteletére évről-évre összegyűlnek a kü-
lönleges hobbi művelői. Idén is volt egy 
rendhagyó túraverseny, amelynek so-
rán a vármegye déli részét járták be. Is-
mét megkoszorúzták Kántor András sírját 
a katolikus temetőben, a városban tettek 
néhány tiszteletkört. A főtéren pedig is-
mét sok százan tekintették meg a jármű-
veket. A túraverseny eredményhirdeté-
sen kiderült, hogy a legöregebb autó egy 
1918-as Ford T-modell, a legkorosabb mo-
torbicikli pedig egy 1929-es Harley David-
son D750 volt.                   Kép-szöveg: JL
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NÖVÉNYVÉDELMI
SZOLGÁLTATÁS

SZAKSZERŰEN!

M I É R T  V Á L A S S Z O N  M I N K E T ?

Növényvédelmi szaktanácsadás

Növényvédőszerek forgalmazása

Helyszíni szanktanács keretein belül segítséget
nyújtunk akut növényvédelmi problémája
megoldásában. Gazdasága szakirányítójaként, a
növényvédelem megtervezésétől kezdve, a
rendszeres vizsgálatokon át, egész évben segítjük a
munkáját.

Növényorvosi vény kiállítása

Adminisztráció

Biztosítjuk a növényvédelemben elengedhetetlen I.,
II., és III. kategoriájú szerek elérhetőségét.

Szakirányítóként növényorvosi vényt állítunk ki Ön,
vagy termelői cége részére.

Ne fáradjon gazdálkodási és permetezési naplójának
vezetésével, mi megcsináljuk Ön helyett. 

BOZI JÓZSEF
Okleveles növényorvos

“Az Agro Apotéka azzal a céllal jött
létre, hogy komplex szolgáltatásain
keresztül segítse a mezőgazdasági

szektorokban tevékenykedő
termelők munkáját.” 

agroapoteka.hu            bozijozsef@agroapoteka.hu           +36 30 901 5946 

Bolt: Soltvadkert Nádas utca 19. 6230.

Családi nap a Művészeti Iskolában
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Családi napot szervezett a Kiskun-
halasi Alapfokú Művészeti Iskola. A 
remek időjárás is kedvezett a prog-
ram szervezőinek és a résztvevő-
inek. A rendezvényen valamennyi 
tanszak képviseltette magát.  

A már hagyományos családi nap-
ra várták az érdeklődőket május vé-
gén, a zeneiskola épületébe, udvará-
ra. Erre a rendezvényre minden évben 
hívják az iskolába készülő és már isko-
lás gyermekeket, az intézmény művé-
szeti kavalkádjára. A természet kegyei-
be fogadta a programot, jó időben, az 
udvaron folyt a bemutató. Idén is min-
den tanszak képviseltette magát, hogy 
kedvet kapjanak kicsik és nagyok a 
hangszerekhez, táncokhoz, kézműves-

séghez. Igazi kedvcsináló zeneszámok 
szólaltak meg az iskola diákjai és tanárai 
előadásában. Ilyen volt a Cancan, Mexi-
co hot dance, valamint a zenélő doboz. 
A Tarzan című film betétdala is nagy si-
kert aratott, csakúgy, mint egy klez-
mer dal feldolgozása. A versenytánco-
sok is odatették magukat, cha-cha-cha, 
jive és rock and roll bemutatásával. A 
néptáncosok sem maradtak el mögöt-
tük: táncházi zenét játszottak, amibe 

örömmel kapcsolódtak be a gyerme-
kek. A kézműveskedők egy különleges 
technikát próbálhattak ki, nemezeltek 
a tanárnő segítségével. Fellépett még a 
zeneiskolások fúvós kis zenekara is. Ki-
emelkedő érdeklődés kísérte a progra-
mot, sikeres, jókedvű délután volt. Az 
együttlét megkoronázásaként palacsin-
ta és szörp várta az éhes, szomjas ven-
dégeket, korlátlan mennyiségben. 

L. Molnár Anna
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Elhunyt dr. Letoha Miklós

A nagybetűs pedagógusra emlékezünk
Aki ismerte dr. Bikfalvy Miklósnét, az jól tudja: ha a nagybetűs pedagógus személyiségét kellene 
megrajzolni, akkor Ilike néni kiváló alanynak bizonyulna. Ő, aki egész életében arra vágyott, hogy 
taníthasson, hogy átadja a tudását, hogy neveljen. Nem mellesleg lokálpatriótaként megörökítette 
az utókor számára Pirtó történéseit, kordokumentumait. Ilike néni 103 esztendős korában, a közel-
múltban hunyt el. Most rá emlékezünk szeretett lánya, Anna segítségével.
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– Drága Főorvos úr, Tanítómesterem, öreg bará-
tom! Legyen Neked könnyű a föld! Hatalmas űrt 
hagytál magad után – így búcsúzott el dr. Egri 
Antal a közösségi oldalán dr. Letoha Miklósról. 
A legendás osztályvezető főorvos, a gasztroen-
terológia osztály megteremtője, aki fél évszáza-
don át gyógyított a kiskunhalasi kórházban, a 
közelmúltban hunyt el.

A Semmelweis Kórház egyik ikonikus orvosától vett 
végső búcsút a családja a közelmúltban. Dr. Leto-
ha Miklós 80 esztendős korában hunyt el. A legen-
dás főorvos 1968. szeptember 15-én kezdett el gyó-
gyítani a Semmelweis Kórház elődjében. Mint a Halas 

Televíziónak adott interjújában, 2019-ben elmond-
ta, fél évszázadon át ez volt a munkahelye. Ez is mu-

tatja a hűségét, szakmai alázatát. Nevéhez fűződik a 
gasztroenterológiai osztály alapítása is. Gyógyító te-
vékenységét nemcsak a betegei, kollégái ismerték el. 
2019-ben, az egészségügyi ellátás érdekében kifejtett 
kiemelkedő szakmai vagy közszolgálati tevékenysége 
elismeréseként, Pro Sanitate-díjban részesült, amely-
re dr. Szepesvári Szabolcs, az akkori főigazgató ja-
vasolta. A kiváló orvos volt,  példás édesapa, nagya-
pa, családfő. 

Dr. Letoha Miklós június 5-én hunyt el, temetése,  
végrendeletének megfelelően, szűk családi körben 
történt. Az volt a kérése, hogy búcsúztatása napján, 
június 24-én gyújtsanak emlékére egy gyertyát. 

JL

A szeretet pedagógusa
Életének mind a 103 évében a szeretet vezérel-

te. Bikfalvy Anna mondta ezt az édesanyjáról, ami-
kor azt kérdeztem tőle, hogy mi jut róla elsőként az 
eszébe. 

Dr. Bikfalvy Miklósné tartalmas életet mondhatott 
magáénak. Mindig is emberközpontú volt a gon-
dolkodása, bárhol is élt, tanított. A jóságos tanító 
néni, a nagybetűs pedagógus személyiségjegyeit 
valószínűleg róla mintázták volna. Rá jellemző tör-
ténet az, amikor a II. világháborút követően, Buda-
pesten, a szülővárosában maga köré gyűjtötte az 
utcákon kóborló gyermekeket, és tanította őket. 
Sőt, színdarabokat, jeleneteket tanított be nekik. 
Ebből előadások születtek, amelyek bevételeit a 
környék betegeinek, szegényeinek ápolására, meg-
segítésére használták fel. Anna emlékei szerint Ilike 
néni egész életében arra vágyott, hogy taníthasson, 

annak pedig nagyon örült, hogy ez teljesülhetett. 
Aki ismerte, tudja jól, ő mindig szívvel, lélekkel vé-
gezte a munkáját. Fiatal pedagógusként lehetősége 
volt pedagógiai szaklapokba cikkeket írni, de veze-
tőségi tagja volt a Módszertani intézetnek, magyar 
nyelvből és irodalomból pedig országos szakfel-
ügyelettel bízták meg. 

Pirtói, halasi évek
1957 nyara fordulópont volt dr. Bikfalvy Miklósné és 

a családja életében is. A nagyszülői örökség kapcsán 
Pirtóra költöztek. Három évig a helyi általános isko-
lában tanított a tőle megszokott lendülettel, ambíci-
óval, szeretettel. A kiskunhalasi Mezőgazdasági Tech-
nikumban, a Tekóban 16 éven át formálta, nevelte, 
tudással látta el a diákokat. A szakma is elismerte őt, 
1976-ban az Oktatásügy Kiváló Dolgozója lett. Az Eöt-
vös Loránd Tudományegyetem Tanácsa értékes szak-

mai tevékenységét arany-, gyémánt-, vas- és rubin ok-
levéllel jutalmazta. 

Amikor pedig nyugállományba vonult, akkor sem ha-
gyott fel a hivatásával. Vérbeli pedagógusként az ak-
kori szakmunkásképző intézet levelező tagozatán taní-
tott majd nyolc éven át az intézmény könyvtárosa volt. 

Kedves falujában, Pirtón pedig három éven át né-
met órákat tartott. Szerette lakhelyét, nagy lelkese-
déssel írta meg a Pirtói emlékkönyvet, és a Pirtói ké-
peskönyvet is. 2003-ban átvehette a Pirtó községért 
elismerést. A Bács-Kiskun Megyei Közgyűlés pedig dr. 
Szobonya Zoltán emléklappal fejezte ki megbecsülé-
sét 2019-ben.

A tanítványok szeretete
Ilike néni imádta a tanítványait, a diákok pedig Ili-

ke nénit. Akiket tanított, mindig hangsúlyozzák: sokat 
köszönhetnek nekik nemcsak a tanulás terén, hanem 
abban is, hogy miként alakult az életük. Emberileg for-
málta őket, kiállt értük. Sok-sok évvel nyugdíjba vonu-
lása után, egykori tanítványa Lehőcz József Arany Pál- 
ma díjra javasolta dr. Bikfalvy Miklósnét.  

– Személyes megjelenése, oktatási módszerei olyan 
hatást gyakoroltak rám, hogy a magyar és a történe-
lem elsajátításából a maximumra törekedtem. Előadá-
sai sokoldalúak, színesek voltak, tükrözték a hivatás-
szeretetét – így írt róla az egykori diákja.

„Fogom szeretteim kezét”
Ilike néni a tanítással eltöltött évek után így foglalta 

össze további életének célját. 
– Adyhoz hasonlóan úgy érzem, fogom szeretteim ke-

zét. Mindig meg kell éreznem, hogy éppen akkor és ott, mi 
a feladatom. Szeretek kinézni az ablakon, gyönyörköd-
ni a fában, a bokrokban, a fűben. Öröm kimenni a kert-
be, hallgatni a madarak csicsergését, énekét, meglátni és 
érezni, milyen szép a világ. Csodás hallani lányaim, uno-
káim, dédunokáim kedves hangját. Felemelő a pirtói mi-
sék hangulatából gazdagodni, élmény a nyugdíjas klub-
ban elbeszélgetni a pirtói asszonyokkal, finom falatok 
mellett. Hiszem, hogy részese lehetek néhány szép családi 
együttlétnek – fogalmazott dr. Bikflvy Miklósné. 

Ilike néni példamutató élete május 30-án ért véget. 
Utolsó útjára családtagjai, tanítványai, kollégái mellett 
sok-sok pirtói lakos kísérte el. Sírját most is a megem-
lékezés, a tisztelet, a szeretet virágai borítják.

Jáger Levente 



Halasi Tükör | 2024. június 27. 15 

M
O

ZAIK

A térség legjobb borait díjazták
Huszonhatodik alkalommal rendezte meg a Kunsági Borvidék Hegyközségi 
Tanácsa a Kunsági Borvidéki Borverseny eredményét. Folytatódott az elmúlt 
évek tendenciája, miszerint egyre több pincészet nevez nedűivel a megmé-
retésre. Idén is sok finom bor közül kellett választania a szakmai zsűrinek.

Ünnepélyes keretek között hirdet-
ték ki a 26. Kunsági Borvidéki Borver-
senyt. A megjelenteket Frittmann János, 
a Kunsági Borvidék Hegyközségi Taná-
csának elnöke köszöntötte.

– Azt bátran kijelenthetjük, hogy a tér-
ség borászatai még egyáltalán nincse-
nek veszélyben. Az évek során nagyon 
erős lett az itteni borok minőségi szeg-
mense. E mellett persze megjelenik a lé-

dig borok kategóriája is, amikre az áruk 
miatt óriási kereslet van egész Európá-
ban. Tény, hogy az alkoholos italok kö-
zül a bornak van a legtöbb pozitív élet-
tani hatása. Mi azokat az embereket 
szeretnénk elérni, akik a kulturált alko-
holfogyasztás szabályait betartva sze-
retnének rendkívüli ízvilágú, gyümöl-
csös nedűket inni – fejtette ki Frittmann 
János.

A verseny zárásaként több kategóriában 
is ismertették a legfinomabb borok és a 
legeredményesebb pincészetek listáját. A 
borverseny vándorkupáját az izsáki Gede-
on Birtok képviselője vehette át.

– A díjaink elsősorban a folyamatos 
fejlesztéseknek köszönhetőek, amiket 
aztán minden évben igyekszünk szinten 
tartani. Ennek hatására, évről-évre egy-
re szebb szüreteket tudunk elérni. A pi-
acot figyelve, arra próbálunk leginkább 
törekedni, hogy friss, gyümölcsös, köny-
nyű borokat tudjunk készíteni – árulta el 
Kristóf Miklós kereskedelmi képviselő.             

Kép-szöveg: Szőri Attila

Sáfrik József unokája a szélmalomnál járt
Több, mint húsz éve nem járt Kiskunhalason, most könnyes szemmel, 
meghatódva tekintette meg a szélmalmot Sáfrik József unokája. Lász-
ló múlt századi, archív fotókat hozott a malomról és környékéről, eze-
ket a Thorma-múzeumnak adományozta. Mint mondta, hálával tartozik 
azért, amiért gyermekkora legszebb helyszínét még most is ilyen állapot-
ban láthatja.

Különleges vendége volt a Sáfrik szél-
malomnak. Sáfrik József szélmolnár 
unokája, László látogatott el Kiskunha-
lasra. Nem érkezett üres kézzel, korabe-
li fotókat hozott ajándékba, a múzeum 

számára. Meglátván az épületet, előtör-
tek a régi emlékek.

– Nagyon jó újra itt lenni. Gyönyörű-
en rendbe hozták a szélmalmot. Emlék-
szem, ott felül volt egy kis ablak, gyerek-

ként mindig ott másztunk ki, és elláttunk 
egészen a Sóstóig. Rengeteg időt töltöt-
tünk itt, még arra is emlékszem, hogy 
a lányokkal esténként a szélmalomnál 
randevúztunk – mesélte meghatódva 
Kovács László.

Belépve, Sáfrik József unokája újra át-
élte gyermekkorának meghatározó pil-
lanatait. Nem győzte dicsérni a felújítást 
végző szakemberek és a Halasi Városme-
nedzser Kft. dolgozóinak munkáját. Leg-
jobban akkor hatódott meg, mikor elő-

került egy olyan korabeli eszköz, amivel 
még nagypapája végzett javításokat, a 
szélmalom belsejében.

A látogatás nagyon jó hangulatban 
telt. Az ajándékba hozott fotók pedig 
rövidesen bárki számára megtekinthe-
tők lesznek. László elárulta, a nyár folya-
mán mindenképpen visszatér Kiskun-
halasra, magával hozza unokáit is, hogy 
megmutassa nekik ezt a páratlan építé-
szeti remeket.

Kép-szöveg: Szőri Attila
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Ismert musical slágerek, hosszas vastaps, határtalan jókedv. Így foglal-
hatnánk össze röviden azt a gálaműsort, melynek a Közösségek Háza ud-
vara adott otthont. A fellépő csapatot halasi és környékbeli fiatalok, fel-
nőttek alkották.

Az Antré Társulat tagjai nagysikerű 
zenés műsort adtak, városunk szívé-
ben. A Közösségek Háza udvarán fog-
laltak helyet a zeneszerető halasiak, a 
fellépők pedig lelkes diákok és fel-
nőttek voltak, akik szintén imádják a 
musicaleket.

– Csapatunk nagyon színes, hiszen 
vannak, akik már sok előadásban sze-
repeltek, de vannak olyanok is, akik-
nek gyakorlatilag ez lesz az első ilyen 
jellegű fellépésük. Közös bennük, hogy 
imádják a zenét – árulta el Fodorné 
Zöldi Nikolett, a csapat vezetője.
Fodor Fruzsina több produkció-

ban is részt vett az este során. Kérdé-

sünkre elmondta, nagyon szereti ezt 
a csapatot, hiszen a próbák mindig 
remek hangulatban telnek, a közös 
dalok során pedig mindenki arra tö-
rekszik, hogy együtt, a lehető legjobb 
élményt tudják nyújtani a közönség-
nek. Az est során, a publikum talál-
kozhatott igazi nagy visszatérőkkel is, 
akik több évnyi kihagyás után álltak 
újra színpadra.

– Pár év kimaradt, így nagy feladat 
lesz újra közönség előtt szerepelni. Tit-
kon abban is bízom, hogy ez egyfajta 
alakuló ülés részünkről, és újra előke-
rülnek majd a régi jelmezek, leporoljuk 
a technikai eszközöket, aztán pedig jö-

hetnek olyan előadások, mint amiket 
korábban megszokhattak tőlünk az 
emberek – nyilatkozta Fodor Tamás.

A produkciók sikerét mi sem bizo-
nyítja jobban, minthogy az est so-

rán a közönség többször is hangos 
vastapssal jutalmazta a látottakat, 
hallottakat.

Kép-szöveg: 
Szőri Attila

„Ha nagy leszek, én is tévés leszek”
Mindig öröm a Halas Televízió csapata számára, amikor érdeklődő gyer-
mekek vagy felnőttek látogatnak el a stúdióba. Ezúttal a Kiskunhala-
si Fazekas Mihály Általános Iskolából érkezett két osztály, hogy megis-
merkedjenek a televíziós munka rejtelmeivel. A legbátrabb diákok ki is 
próbálhatták magukat különféle munkakörökben.

– Fontosnak tartjuk, hogy diákjaink 
időben megismerkedjenek a különbö-
ző szakmákkal, hivatásokkal, ezzel pe-
dig könnyebben tudnak választani, ha 
továbbtanulás előtt állnak majd. A pá-
lyaválasztás nagyon fontos dolog, ki-

hatással lesz egész életükre, ezért is lá-
togatunk el minél több helyszínre az 
általános iskolás korosztállyal. Fon-
tos kiemelni, hogy nem csak végzősök-
ről van szó, mi már az alsóbb évfolya-
mokba járó diákjainkat is bevonjuk az 

ilyen programokba – tudtuk meg Csá-
nyi Andrea pedagógustól.

A gyerekeket Jáger Levente, a Ha-
lasi Tükör és a Halas Televízió munka-
társa kalauzolta végig a szerkesztősé-
gen, stúdión. 

A fiatalok kipróbálhatták többek kö-
zött, milyen súgógépről felolvasni a 
friss híreket, de az operatőr és a vágó 
munkájába is belekóstolhattak.

– Nekem fel kellett olvasnom egy szö-
veget, mégpedig az időjárás jelentést. 

Rögzítettük a hangomat, az osztálytár-
saim pedig visszahallgathatták. Nagyon 
jól éreztem itt magam, legjobban a sú-
gógép tetszett – árulta el kérdésünkre 
Takács Anna diák.

Nem csak a diákok, hanem a velük ér-
kezett pedagógusok is érdeklődve te-
kintették meg a különböző eszközöket, 
helyiségeket. Azt ígérték, a követke-
ző tanévben is visszatérnek a televízió 
stúdióba.

Kép-szöveg: Szőri Attila
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H
ALASI CSIPKE

Olaszországban is bemutatkozhat a halasi csipke
Mozgalmas időszakon van túl a halasi csipke. A portugál bemutató után 
már huszonkettedik alkalommal rendezték meg Nemzetközi Csipkekiál-
lítást, ahol Olaszország volt a díszvendég. Ez egy további gyümölcsöző 
kapcsolat első lépése lehet, mert a hungaricum meghívást kapott Itáliába.

 f Két év szünet után, a közelmúltban 
volt ismét Nemzetközi Csipkekiállítás. Mi 
volt idén a fő tematika?

 – A Csipkeházban rendeztük meg a 
XXII. Nemzetközi Csipkekiállítást, amely-
re Magyarország 18 településéből, kül-
földi testvérvárosokból és a díszvendég 
Olaszországból érkeztek kézimunka alko-
tások és csipkekészítők.  A jeles esemé-
nyen különböző készítési technikák re-
mekművei, mint a varrott, vert, kötött, 
horgolt, rece és fonott csipkék jelentek 
meg. Idén a kiemelt témánk, amely köré a 
kiállítást szerveztük, a virágminták voltak. 
Ennek megfelelően írtuk ki az esemény-
hez kapcsolódó csipkekészítési pályá-
zatunkat „Virágok a csipkében” címmel. 
Nagy örömünkre 41 pályamunka érke-
zett, melyeket a Dékáni Árpád galériában 
tekinthettek meg a látogatók. A rendez-
vényünk tiszteletére a halasi csipkevarrók 
is terveztek új csipke virágokat.

 f A megnyitón illusztris vendégeket 
köszönthettek. 

 – A kiállítás fővédnökségét dr. Nagy 
István agrárminiszter vállalta, aki jelen-
létével megtisztelte megnyitó ünnepsé-
günket. Beszédében nagy elismeréssel 
szólt a halasi csipkéről. Hangsúlyozta, 
hogy a XXI. században is helye van en-
nek a csodának, mindig meg kell talál-
ni a módját, hogyan őrizzük és fejlesz-
szük tovább. Az eseményen részt vett, 
és köszöntötte a vendégeket Manuel 
Jacoangeli olasz nagykövet, és Fülöp 
Róbert Kiskunhalas polgármestere. A 
megnyitó ünnepségen közreműködött 
Nagy Csaba Liszt Ferenc-díjas tároga-
tóművész és Kovács Nóri többszörö-
sen díjazott énekesnő. 

 f Szintén fontos része a programnak a 
divatbemutató. Most mivel készült Hriv-
nák Tünde?

 – „A divat változik a csipke örök” cím-
mel láthatták a vendégek Hrivnák Tün-
de divattervező új, halasi csipkés ruhái-
nak bemutatóját. Az idei kollekció vázát 
a fekete-fehér és a sötétkék-fehér szí-
nek kombinációja adta. A fekete-fehér 
ruhákat eredeti Halasi csipke díszítette, 
melyek a klasszikus stílust képviselték. 

Ez évben a tervező fontos célkitűzése 
volt a fiatal generáció megszólítása, és a 
csipke jól láthatóvá tétele. Így született 
meg az ötlet mely szerint az eredeti, 
felnagyított csipkeminták egy speciális 
nyomástechnikát felhasználva jelentek 
meg a ruhákon. 

 f A rendezvényen díjátadásra is sor ke-
rült. Kik kapták ezeket a díjakat? 

 – Az elmúlt év őszén a Moholy-Nagy 
Művészeti Egyetemen választható kur-
zus indult Halasi csipke címmel. A képzés 
végén a hallgatók halasi csipkét tervez-
tek, amelyek közül a szakmai zsűri által 
kiválasztottakat a csipkevarrók kivite-
lezték. A megnyitó ünnepségen „Kis te-
rítő” és „Medál” kategóriában díjaztunk 
3-3 főt. A díjakat dr. Nagy István agrár- 
miniszter és Pajor Kálmán kuratóriu-

mi elnök adta át. A hallgatók terveit és 
az azokból készült csipkéket a látogatók 
megtekinthették a kiállításon. 

 f Olaszország volt a díszvendég. Ez 
lehet esetleg egy új kapcsolat kezde-
te, hasonlóan, mint a horvátországi 
Lepoglavával?

 – Régóta dédelgetett tervünk volt az 
olasz csipke bemutatása. A halasi csipke-
varrás technikájának kialakításában nagy 
szerepet játszott, hogy az első csipke-
varrónő, Markovits Mária ismerte és 
kiindulási pontnak tekintette a velen-
cei és a többi itáliai csipkekészítés mód-
szerét. Kiállításunkon a lombardiai város, 
Novedrate csipkeműhelyének alkotása-
in keresztül nyerhettünk betekintést az 
olasz csipkék világába. Az érkező dele-
gációban részt vett a város polgármes-
tere és két önkormányzati képviselője 
is, akik nagy érdeklődéssel tekintettek a 
halasi rendezvényekre. Meghívást kap-
tunk az októberi nemzetközi csipkekiál-
lításukra – amit örömmel elfogadtunk – 
ahol lehetőségünk lesz találkozni Európa 
több csipkeműhelyének képviselőivel. A 
két település életében hasonlóan fontos 
és kiemelt szerepet játszik a csipke és a 
csipkekészítés hagyományának megőr-
zése, így elképzelhető, hogy a most in-
duló kapcsolat a továbbiakban is meg-
marad és kiszélesedik.

 f  A világon egyedülálló, 64 magyar táj- 
egység hímzési motívumait felhasználó 
függöny készül a Nemzeti Színház nagy-
színpadára. Két halasi csipkevarró is részt 
vehetett az alkotásban. Honnan érkezett 
a felkérés?

 – Büszkék vagyunk, hogy két kollé-
gánk, Kardos Zsuzsanna művészeti ve-
zető és Hászné Baksa Nikolett csip-

kevarró is részt vesz a Nemzeti Színház 
egyedülálló függönyének hímzésében. 
Az életfát ábrázoló, 167 négyzetméteres 
textil díszítésében Kárpát-medence min-
den részéről a legkiválóbb hímző asszo-
nyok vesznek részt. Vidnyánszky Attila 
a színház igazgatójának felkérésére Kus-
tán Melinda textiltervező iparművész 
alkotta meg a függöny tervét, valamint 
irányítja és szervezi a hímzés folyamatát.

 f Áprilisban Lisszabonban is bemutat-
kozhatott a halasi csipke. Minek, kinek 
köszönhető ez?

 – Az Agrárminisztérium Hungarikum 
Főosztályának szervezésében vettünk 
részt a portugál-magyar diplomáciai 
kapcsolatok újrafelvételének 50. évfor-
dulója alkalmából rendezett Hungarikum 
Napok eseménysorozaton. A megnyitó 
ünnepségen, Lisszabonban Hrivnák Tün-
de divattervező halasi csipkés ruháinak 
bemutatója mellett a csipkekészítés fo-
lyamatát is szemléltettük. Ezt követően 
két portugál nagyvárosban népszerűsí-
tettük csipkénket.

 f A következő időszakban milyen felké-
réseknek tesznek majd eleget?

 – A nyár folyamán elsősorban belföl-
di megjelenésekkel számolunk. Szeptem-
berben a horvátországi Lepoglavában, 
októberben az olaszországi Novedrate-
ban rendezett nemzetközi csipkekiállí-
tásokra készülünk. Jelenleg tárgyalások 
folynak az év második felében megva-
lósuló rendezvényről Tokióban, ahol di-
vatbemutatóval, halasi csipkét ismertető 
tárlattal és a varrás prezentálásával jelen-
nénk meg. Mindezek mellett a felújított 
Csipkemúzeumban a nyári szezon idején 
a hét minden napján várjuk a látogatókat.

Jáger Levente
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Közben a város programokkal készül 
az augusztusi napfogyatkozásra. 

Véget ért egy fejezet: a KNKSE tün-
döklése és bukása címmel arról írtunk, 
hogy az élvonalbeli kézilabdacsapat el-
bukta az osztályozót, kiesett az NB I-
ből. Az is szóba került, hogy visszatér a 
kispadra a korábbi sikeredző, Vasas Jó-
zsef, a Kopó.

2019. június
Több súlyos baleset kapcsán egy lát-

ványos, elgondolkodtató bemutató 

volt a Hirling József Lovasparkban. Egy 
tragikus ütközéssel és annak szomorú 
következményeivel szembesült több 
száz diák. 

Két szomorú haláleset történt: dr. 
Viszmeg Sándorra, a  köztisztelet-
nek örvendő főorvosra, lokálpatrió-
tára, valamint a népszerű testnevelő 
tanárra, tornaedzőre, Mamlecz Lász-
lóra emlékezett a Tükör. 

Elkezdődött a régóta tervezett felújí-
tás az Ady Endre utcában. 

Megható pillanatokat élhetett át je-
len sorok írója akkor, amikor a Merk-
bau Angyalok a Kiskunhalasi Konduk-
tív Óvoda és Kollégium gyermekeinek 
szereztek örömet. 

Egy kanadai lány, Marnie Jakab 
azért jött Kiskunhalasra, hogy meg-
találja még élő rokonait. Nagyszülei 
a negyvenes években vándoroltak ki 
Kanadába. 
Halász Judit a főtéren koncertezett, 

majd egykori sporttársával találkozott 
a Halas Televízió akkor stúdiójában. 
Varró József kiváló lovas, olimpikon 
ifjúsági versenyzőként együtt volt vá-
logatott a népszerű énekesnővel.  

Jáger Levente 
szubjektív visszatekintése
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Visszapillantó Tükör
Erről írtunk 1989, 1999 és 2019 májusában

Időutazásunk tizennegyedik állomására hívjuk olvasóinkat abban remény-
kedve, hogy mindenki szeret nosztalgiázni. Szerencsére a Halasi Tükörnek 
37 évnyi múltja van, és bízunk abban, hogy még legalább ennyi lesz a jö-
vőnk is. Az archívum számtalan érdekességet rejt, amelyekre talán már 
nem is emlékezünk. Olyan pillanatok, történések ezek, amelyek között tal-
lózva újraélhetjük, hogy milyen tükröt tartottunk Kiskunhalas elé 1989-ben, 
1999-ben és 2019-ben. A tizennegyedik részben, rendhagyó módon a 35 év-
vel, a 25 évvel és az 5 évvel ezelőtti március krónikákból idézünk.

1989. június
Dudás-ügy. Harmincöt évvel ezelőtt, a 

nyári vakációra készülő Kiskunhalast ez 
foglalkoztatta leginkább. A június 9-én 
megjelent Halasi Tükör jelentős terje-
delmet szentelt a volt mosonmagyaró-
vári laktanyaparancsnokkal és a sortűz-
zel kapcsolatos történéseknek. Levelet 
írt maga Dudás István is a szerkesz-
tőségnek, de felesége, valamint Földes 
László (Hobo édesapja) egykori minisz-
terhelyettes, és az MDF helyi szervezete 
is reflektált az ügyre. Volt még folytatás. 

Megalakult az Szabad Demokra-
ták Szövetségének helyi szervezete 15 
fővel. 

Már akkor szóba került a Buda-
pest-Belgrád vasútvonal felújítása. 
Nagy Károly halasi állomásfőnök a Tü-
kör újságírójának érdeklődésére mond-
ta ezt. Mivel ez a szakasz fővonali 
kijelölést kapott, ezért 1995-ig el kell ké-
szülnie a kettős vágánynak. Több mint 
30 évet késett ez.  
Nagy István református lelkész a ter-

vezett templomfelújításról nyilatkozott, 
ugyanakkor arról is beszélt, hogy sze-
rinte még nem aktuális az egyházi isko-
la indítása. 

A lap hírei szerint nyárra befejezik a 
kertvárosi telefonbekötéseket, viszont 
az akkori tanácsházán állt a bál. Lemon-
dott a műszaki osztályon Dókáné Ve-
tő Ágnes főépítész, valamint Szabados 
János osztályvezető. Viszont megnyílt 
a halasi strand, új medence létesült, a 
belépő akkor 30 és 20 forint volt. Ké-
szült a nyitásra a Sóstó is, amely hétvé-
géken teljesen megtelt. 

Ahogy az akkori kolléga fogalmazott, 
egy japán csodamasina révén egy perc 
alatt elkészül az új igazolványkép a Szol-
gáltató Ipari Szövetkezetnél.

1999. június
A hónap első számának kiemelkedő 

híre volt, hogy Paul Allen helyét Saár 
Lászlóné vette át a kiskunhalasi Levi’s 
gyárban. Az újdonsült vezető a követ-
kező héten már be is jelentette, hogy a 
250 millió beruházást tervez a farmer-
gyár a városban, ezzel cáfolva azokat a 
pletykákat, amelyek a bezárásról szól-
tak. Megszűnt önálló intézményként a 
Kereskedelmi és Vendéglátóipari Szak-
középiskola. A szakmai aggályok elle-
nére a népszerű intézmény a Garbai 
Sándor Szakképző Iskola keretein be-
lül működik tovább. A hírt egyébként 
dr. Komáromi Szilárd alpolgármester 
jelentette be, aki negyedszázaddal ké-
sőbb éppen a Garbai jogutódaként mű-
ködő Vári-szakképző igazgatói széké-
be került. 

Kényszerleszállást hajtott végre egy 
harci helikopter a Déli Városkapu kö-
zelében. Szerencsére ügyes volt a piló-
ta és csak a kukoricaföldön keletkezett 
kér, sérülés nem volt. 
Benkő Tibor, a Gábor Áron Laktanya 

parancsnoka NATO-nyelvtanfolyamon 
vett részt Kanadában. 

Elsőre nemet mondott a város a Plus 
élelmiszer-diszkont terveire, amely egy 
áruházat álmodott meg a Semmelweis 
térre. Ha már a Semmelweis tér: ismét 
napirendre került a Három tavasz em-
lékmű elbontása, ám túl sokba kerülne. 
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Hálával gondolok azokra, 
akik édesapámat, 
KIRÁLY LAJOST 

elkísérték 2024.05.29-én 
(akár gondolatban is) 

utolsó útjára.
Király Éva (Józsa Ferencné)

ÁLLÁSPÁLYÁZAT KISKUNHALASI KÖZÖS ÖNKORMÁNYZATI HIVATAL
pályázatot hirdet Közszolgálati jogviszony (Kttv.) keretében
KÖZTERÜLET-FELÜGYELŐ Munkakör/feladatkör betöltésére.

KÖSZÖNETNYILVÁNÍTÁS

Tevékenységi kör (ellátandó feladatok): A közterületek jogszerű használatának, a 
közterületen folytatott engedélyhez, illetve útkezelői hozzájáruláshoz kötött tevékeny-
ség szabályszerűségének ellenőrzése. A közterület rendjére és tisztaságára vonatkozó 
jogszabály által tiltott tevékenység megelőzése, megakadályozása, megszakítása, meg-
szüntetése, illetve szankcionálása. Kiskunhalas Város Önkormányzata Képviselő-testü-
letének rendeleteiben meghatározott feladatok végrehajtása. A napi tevékenységével 
és az eljárásokban való közreműködéssel összefüggő adminisztrációs feladatok ellátá-
sa. Közreműködik: a közterület, az épített és természeti környezet, a közrend-közbiz-
tonság, az önkormányzati vagyon érdekében, a köztisztaságra vonatkozó jogszabá-
lyok végrehajtásának ellenőrzésében, az állat-egészségügyi és ebrendészeti feladatok 
ellátásában, a képviselő-testület rendeleteiben meghatározott feladatok ellátásában, a 
térfigyelő kamerarendszer működtetésében. Jogsértő cselekmény vagy állapot észle-
lése, vagy tudomására jutása esetén: amennyiben hatáskörrel rendelkezik, intézkedik 
annak abbahagyására, megszüntetésére amennyiben hatáskörrel nem rendelkezik, - a 
vagyon és életvédelmi szempontból szükséges elsődleges intézkedések végrehajtá-
sa után – értesíti a hatáskörrel rendelkező szervet. Kiemelt figyelmet fordít az állat- és 
környezetvédelemre, az illegális szemétlerakó helyek felderítésére. A hivatal ügyfélfo-
gadási idejében fogadja az ügyfeleket. Tőle elvárható segítséget nyújt a problémával 
hozzáforduló lakossági ügyeinek intézéséhez. Végrehajtja a rendeltetésétől eltérő köz-
terület-használattal összegfüggő döntés előkészítő feladatokat és azok adminisztráció-
ját. Végrehajtja a közterület-felügyelet vezetésével összefüggő feladatokat.
Betöltendő állás szakmacsoportja: rendészet és belügy
FEOR besorolás: 5256 Közterület-felügyelő
Betöltendő állás munkakörének szakterülete (munkakörcsalád): Rendészeti igazgatási
Betöltendő állás jogviszonya: Közszolgálati jogviszony (Kttv.)
Foglalkoztatás időtartama, munkaideje, munkarendje, formája: Határozatlan, 
40 óra, teljes munkaidő (heti 40 óra), Teljes munkaidő
Munkavégzés helye: Kiskunhalas
A munkáltatóval, állással kapcsolatos egyéb lényeges információ (pl. jogvi-
szony létesítés feltételei; próbaidő; illetmény/fizetés, speciális adatvédelmi 
tájékoztatás, szervezet honlap címe stb.): Munkáltatóval kapcsolatban további in-
formációt a www.kiskunhalas.hu honlapon szerezhet. A pályázati kiírással kapcsolato-
san további információt Rencsár József rendészeti csoportvezető nyújt, a 06-77/523-
145 -as telefonszámon.
Feltételek, Előnyök
Pályázati feltételek:
Jogállásból fakadó jogszabályi követelmények:
- Büntetlen előélet
- Cselekvőképesség
- Magyar állampolgárság
- Vagyonnyilatkozattételi eljárás lefolytatása
- Erkölcsi bizonyítvány
Elvárt végzettség/képesítés:
- 6. Felsőfokú végzettséghez kötött szakképesítés alapképzés (Bsc vagy BA), Védelmi 
szolgáltatások, m.n.s., 29/2012. (III. 7.) Korm. rendelet 30. pontja szerint: Közterület-fel-
ügyelői feladatkör
- Középfok - szakképzettség, Személyi szolgáltatások, m.n.s., 29/2012. (III. 7.) Korm. ren-
delet 30. pontja szerint: Közterület-felügyelői feladatkör

Egyéb pályázati feltétel meghatározása:
- A pályázatok benyújtásának módja
- Postai úton, a pályázatnak a Kiskunhalasi Közös Önkormányzati Hivatal címére törté-
nő megküldésével (6400 Kiskunhalas, Hősök tere 1.).
- Kérjük a borítékon feltüntetni a pályázati adatbázisban szereplő azonosító számot: 
S/887/2023 , valamint a munkakör megnevezését: közterület-felügyelő
- vagy elektronikus úton Kollárné Dr. Lengyel Linda jegyző részére az allas@kiskunha-
las.hu E-mail címen keresztül.
Pályázat elbírálása során előnyt jelent:
A pályázat elbírálása során előnyt jelent a szakmai tapasztalat?: Igen A pályázat elbírálá-
sa során előnyt jelent a vezetői tapasztalat?: Nem Egyéb pályázati előnyök:
- szakirányú végzettség, rendvédelmi területen szerzett tapasztalat.
A pályázat részeként benyújtandó igazolások, alátámasztó dokumentumok:
- fényképes önéletrajz (87/2019.(IV.23)Korm.rendelet 1 sz. melléklete alapján
- Adatkezelési nyilatkozat
- Három hónapnál nem régebbi erkölcsi bizonyítvány
- Hozzájáruló nyilatkozat pályázati anyagba betekintésről
- végzettséget, szakképesítést igazoló okiratok másolata
A pályázat benyújtásának határideje: 2024.08.19. 00:00
A pályázat elbírálásának módja: A kiíró fenntartja a jogot, hogy a pályázati eljárást 
eredménytelennek nyilvánítsa. A kiválasztásról és a kinevezésről a jegyző dönt.
A pályázat elbírálásának határideje: 2024.08.26. 00:00
A pályázati kiírás további közzétételének helye: Halasi Tükör, Halas TV képújság
Állás tervezett betöltésének időpontja: 2024.09.02.
Publikálás tervezett időpontja: 2024.06.07.
A pályázati kiírás közzétevője a Belügyminisztérium (BM). A pályázati kiírás a közigazga-
tási szerv által az BM részére megküldött adatokat tar-
talmazza, így annak tartalmáért a hatályos jogszabály 
alapján a pályázatot kiíró szerv felel.
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Születtek: Raffai Attila Raul (Kovács Virgínia) Kiskőrös, Güray Benjamin Emre (Rekter Veronika Anikó) Kecel, Rózsa Szofi Olívia (Sörös 
Mónika) Kecel, Gerner Karina (Butenko Viktória) Kiskunhalas, Gilice Marcell (Pakai Klaudia) Jászszentlászló, Seres Réka (Szalma Boglár-
ka) Tázlár, Szendrei Noémi (Németh Alexandra) Kiskunhalas, Puskás Ármin Baltazár (Ivanics Anna) Szeged, Gärtner Mirkó (Ürmös Nó-
ra) Kiskunhalas, Varga Bianka (Semsi Dominika) Mélykút, Maróti Csenge (Dudás Tünde) Zsombó, Gyenizse Linett (Endrődi Dóra) Kis-
kunhalas, Majoros Zétény Zsombor (Pálmai Diána) Kiskunhalas, Horváth Fruzsina (Dr. Kocsis Krisztina) Mórahalom, Gubán Máté (Király 
Gyöngyi) Akasztó, Domján Hédi Eliza (Bulázer Alexa) Tompa, Faddi Péter (Tóth Réka) Üllő, Babós Bence Tibor (Sziráczki Diána) Kiskun-
halas, Oláh-Varga Gergő (Varga Judit Györgyi) Nyárlőrinc, Kövesdi Olivér (Oláh Krisztina) Tázlár, Sárfi Sára Luca (Süli Alexandra) Szaty-
maz, Csizmadia Benett (Schmidt Andrea) Hajós, Dudás Balázs (Opóczki Beatrix) Kiskunhalas, Torma-Selymes Péter (Selymes Éva) Kis-
kunhalas, Tomicskó Zsombor Zsolt (Vallyon Violetta) Bócsa, Nagy Boglárka (Morvai Erzsébet) Kiskunhalas, Kádár Nella (Oroszi Andrea) 
Kiskőrös, Schneider Elina (Tóth-Nagy Ildikó) Soltvadkert, Farkas Denisz (Jakab Vivien) Soltvadkert, Akkir Debóra (Majoros Anita) Csá-
szártöltés, Akkir Noel (Majoros Anita) Császártöltés, Kupsza Gergő (Balázs Veronika) Imrehegy, Dóri Levente (Bujdosó Réka Margit) Ka-
locsa, Katus Szofi (Daru Eszter) Kiskunhalas, Doró Ábel (Turú Evelin) Akasztó, Balog Nolen László (Csendes Tifani) Szank, Háberbusch 
Milán (Kürtös Bianka) Rém, Farkas Elena (Kővári Renáta) Soltvadkert, Horváth Ádel Adorján (Felföldi Klaudia Mónika) Kiskunhalas, Ba-
log Botond (Knapp Csilla) Mélykút,  Rekettyés Imre (Berkecz Andrea) Szentes, Békési Nolen (Baranyi Netti) Kiskőrös, Énekes Sándor 
Vejke (Szénási Otília Tünde) Soltszentimre, Deák Lívia Zara (Kollár Szilvia) Tompa, Horváth Áden Lénárd (Kőrösi Brigitta) Kisszállás, Rá-
cz Natália (Balla Aranka Magdolna) Kisszállás, Somogyi Barnabás (Zsigó Alexandra) Szabadszállás, Gömzsik Dóra (Fórizs Beáta) Kiskun-
halas, Kőrffy Kornél Daren (Martonosi Laura) Szeged, Tóth Dusán (Kertész-Kovács Gizella) Szank, Dávid Zoárd Márk (Csikós Anita) Sán-
dorfalva, Fricska Ede (Kelemen Alexandra) Akasztó

Házasságot kötöttek: Erb Eutim és Gédra Boglárka Éva, Szűcs Kristóf és Szikora Boglárka, Dusnoki András és Dobi Erzsébet Éva, Ki-
rály Erik és Bene Szilvia, Dobos Attila és Bálind Vivien, Zseni Ferenc és Német Anikó, Víg Jenő és Kőrösi Vivien, Rékasi Balázs és Kun-
dár Teréz, Kis Roland és Sárándi Kamilla, Fodor Álmos és Sárvári Dóra

Elhunytak: Papp Kálmánné Andrási Edit (Kiskőrös), Pősz Miklós Pál (Kiskunhalas), Reményi György Béla (Kiskunhalas), Szluka Sándor 
Istvánné Juhász-Vedres Margit (Harkakötöny), Garas Józsefné Paor-Smolcz Gizella (Kiskunhalas), Németh Józsefné Dudás Veronika Ka-
talin (Jánoshalma), Vastag Imre (Kiskunmajsa), Kónya Jenőné Demeter Erzsébet Ilona (Kiskunhalas), Csuri Andrásné Lázár Mária Jolán 
(Kiskunmajsa), László Lászlóné Pap Magdolna (Kiskunhalas), Melicher József (Kiskőrös), Havasi János (Soltvadkert), Szigeti Károly (Kis-
kőrös), Misándi Sándor (Pirtó), Magyar Zoltán (Kiskunhalas), Paska László (Tompa), Simon Ferenc (Kiskunhalas), Benyik Pál (Kiskörős), 
Balogh Józsefné Oláh Erzsébet (Soltvadkert), Gulyás Istvánné Csősz Margit (Soltszentimre), Bánfi Józsefné Szebenyi Jolán (Kiskunha-
las), Kolompár Katalin (Kiskunhalas), Ujvári Mátyás (Akasztó), Hazai Mária (Soltvadkert), Csillag Sándor (Kiskunhalas), Horváth Pálné 
Tarjányi Irén (Harkakötöny), Gilicze Józsefné Paska Ilona (Tompa), Katona János Lászlóné Papdi Sarolta (Kiskunmajsa), Mihálovics Mi-
hály (Kiskunmajsa), Karai Mihály (Kiskunhalas), Borbély Károlyné Szekeres Zsófia (Kiskunhalas), Klocker János (Kiskunhalas), Balog Mi-
hályné Csorba Terézia (Harkakötöny), Gáspár Sándorné Szemző Ágnes Ildikó (Kiskunhalas), Barna Mihály (Tompa), Magyar József (Já-
noshalma), Jámbor Vince (Kiskunhalas), Dora Lajosné Belányi Erzsébet (Mélykút), Budai István (Kiskunmajsa), Sahinné Szaller Katalin 
(Kiskunmajsa), Lovas Ferenc (Kiskunhalas), Faddi György József (Kiskunhalas), Fehérné Horváth Katalin (Kiskunhalas), Bácskai Lászlóné 
Maczkovics Juliánna Terézia (Kiskunhalas), Horváth Erik (Tompa), Libor Gábor (Kiskőrös)
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„A konditerem a XXI. század kocsmája”
Khalifa Nordint nagyon sokan ismerik, szeretik városunkban. Edzőterem 
tulajdonosként az egészséges életmódra és a rendszeres testmozgásra 
esküszik. Személyi edzőként segít másoknak elérni a kívánt céljaikat, ver-
senyzőként pedig az utóbbi hónapokban több rangos megméretésen is 
aranyérmet akasztottak a nyakába. Ezekről beszélgettünk vele.

 f Mikor ismerkedtél meg a test- 
építéssel?

 – 1990-ben születtem, és akik velem 
egykorúak, biztosan jól tudják, hogy 
az akkori akciófilmek sztárjai, Sylves-
ter Stalonne, Arnold Schwarzeneg-
ger, Jean-Claude Van Damme mind-
mind nagyon izmosak voltak. Miattuk 
kezdett el érdekelni ez az egész. Gye-
rekként hallottam először a kondite-
rem fogalmat, ahová, mint megtudtam 
edzeni, erősödni járnak a felnőttek. 14 
éves koromig nagyon gyenge testal-
katú voltam, ez pedig eléggé bántott, 
úgyhogy leginkább emiatt kezdtem el 
a testépítést.

 f Mi volt az a pont, amikor elhatároz-
tad, hogy nem másoknál fogsz edzeni, 
hanem neked lesz saját konditermed?

 – Ez akkor volt, mikor életemben elő-
ször beléptem egy konditerembe, 15 éve-
sen. Láttam, hogy mindenki erőlködik, jól 
érzik magukat, szólt a zene, úgyhogy ar-
ra gondoltam, hogy nekem kell egy ilyen 
hely. Telt-múlt az idő, elmentem Szeged-
re, főiskolára, leginkább a tanulmánya-
immal foglalkoztam. Aztán adódott egy 
lehetőség, hiszen eladóvá vált egy kon-
diterem Kiskunhalason. Ez a covid jár-
vány kellős közepén volt. Úgy voltam ve-
le, hogy a kockázat jobb, mint az utólagos 
megbánás, ezért belevágtam. Az élet pe-
dig beigazolta, hogy jól döntöttem.

 f Onnantól csak a konditermednek 
éltél?

 – Akkoriban volt egy főállásom, a víz-
műnél dolgoztam. Féltem attól, hogy ha 
nem lenne állandó fizetésem, hogyan 
tartanám fent a termemet. Ebből aztán 
az lett, hogy kb. két év alatt öt évet öre-
gedtem, mivel reggel hattól dolgoztam 

a munkahelyemen, mikor ott végez-
tem, jöttem át az edzőterembe, ahon-
nan sokszor éjfélkor értem haza. Más-
nap minden kezdődött elölről.

 f Hány bérletes ember jár hozzád 
rendszeresen?

 – Nagyjából 120 ember nevezhető törzs- 
tagnak, mellettük pedig vannak, akik ki-
sebb-nagyobb kihagyásokkal járnak hoz-
zánk. Mindig azt mondom, hogy a kon-
diterem a XXI. század kocsmája. Hiszen 
régen a férfiak a kocsmákban gyűltek ösz-
sze, hogy megbeszéljék a napi dolgokat, 
közben pedig alkoholt fogyasztottak. For-
dult a világ, most az edzőtermekben talál-
koznak a férfiak, ital helyett pedig van a 
fehérje, meg a zabszelet.

 f Te magad is folyamatosan edzel, az 
utóbbi időben pedig versenyeken is jár-
tál, ahonnan nagyon szép eredmények-
kel tértél haza.

 – A Professzionális Erőemelő Liga 
szervezte meg a Rizmayer Dávid Emlék-
versenyt, ahol kategóriámban első he-
lyet értem el. Ezután jött a Kovácsmű-
hely Kupa, szintén 90 kilogramm alatti 
súlykategóriában indultam, és arany-
érmet szereztem. A Nyárindító Kupát 
is első hellyel zártam, a Ligakupán is a 
dobogó legfelső fokára állhattam. In-

nen lehetett kvalifikálni az Európa-baj-
nokságra, ahol szintén én lettem az el-
ső. Októberben jön a világbajnokság, 
így most arra készülők teljes gőzerővel.

 f Van olyan célod, amit még min-
denképp el szeretnél érni ebben a 
sportágban?

 – Amerikában rendezik meg az Ar-
nold Schwarzenegger nevét viselő baj-
nokságot. Meghívás alapján juthatnak 
oda versenyzők a világ minden tájáról. 
Nagy álmom, hogy egyszer én is ott le-
hessek a mezőnyben. Egy dolog nem 
szimpatikus csak ebben, hogy akik ott 
vannak, azok nagy része tele van szte-
roiddal. Én sosem éltem ilyen szerek-
kel, és egy verseny miatt sem használ-
nék ilyen cuccokat. Van egy reálisabb 
célom is. Saját súlycsoportomban sze-
retném bicepsz karhajlításban elérni a 
90 kilogrammot. Olyan még sosem si-
került Magyarországon senkinek, hogy 
a saját testsúlya feletti súlyt húzzon a 
súlycsoportban. Azt gondolom, ez el-
érhető, mindent meg fogok tenni ér-
te, de ehhez 5 éven át kell olyan kemé-
nyen edzenem, mint most, az utóbbi 
hónapokban.

Kép-szöveg: Szőri Attila
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Rendhagyó sportkarrier, Balkó Pista módra
Balkó István neve sportoló, tájékozott sportkedvelői körökben az elmúlt 40 év folyamán igen gyakran felme-
rült, amikor remek teljesítményekről, sikeres szereplésekről esett szó. Nem csoda, hiszen a Kiskunhalasi Darts 
Club színeiben az NB I-be feljutott csapat oszlopos tagja volt, előzőleg pedig a Spartacus sportegyesület labda-
rúgó csapatának kapuját védte, ekkor megnyerték a megyei III. osztályú bajnokságot. Benne volt a keze abban 
is, hogy a Megyei Amatőr Teke Csapatbajnokságban éveken keresztül versenyző Old Boys elnevezésű gárdáju-
kat az élmezőnyben jegyezték. A Halas Kupa bowling csapatbajnokságon a Fa-vágók, majd Pont-vágókra átke-
resztelt együttes, amelyeknek tagja volt, 16 alkalommal ragadta magához győzelmével a vándorserleget. Mind 
a kispályás labdarúgás, mind a teremfoci bajnokság mezőnyében ismertté lett együttesük a Schaller egyik ala-
pító tagjaként jegyezték a nevét.  És akkor még helytállását a taktikus, magabiztos szereplést igénylő Nagypo-
fa Bajnokságban meg sem említettük…

 f 1985-től a mai napig (sport) élete egy 
nyitott könyv. Hol volt, mit csinált az ez 
előtti 18 évben?

 – Nem titok, Oroszlányban laktunk a 
családommal. Kissúlyú babaként szü-
lettem, ezért édesanyám nagyon fél-
tett, a széltől is óvott volna. Hetedik 
osztályos lehettem, amikor első sport-
béli próbálkozásomat megtettem, 
egyik barátom unszolására. Sajnos sem 
a fociedzések sem a súlyemelés nem 
fogott meg. A kosárlabdázás viszont 
nagyon bejött, és a következő három 
évben szinte a rabja lettem. Elképesz-
tően jó edzésekben, és még azokat is 
felülmúló meccsekben volt részem. Az 
Oroszlányi Bányász Kosárlabda Sport 
Klub felnőtt csapata az NB I-ben sze-
repelt, természetesen az utánpótlás 
serdülő, és az ifi csapata is, melyeknek 
tagja voltam. Sokat utaztunk, de legy-
gyakrabban Pestre. Egy fővárosi mér-
kőzéssel kapcsolatban máig őrzök egy 
lenyűgöző élményt. Az amerikai csa-
pat irányítója a bemelegítésnél páros 
lábbal, vagy 80 centiméterre felugor-
va, körülfordult a saját tengelye körül 
a levegőben és úgy dobta be a ziccert. 
Százszor megnézve sem untam volna 
meg! Ráadásul volt az az érdekes pár-
huzam, hogy én is azon a poszton ját-
szottam, és egyaránt 176 centiméter 
magasak lehettünk.

 f A magánélete hogyan alakult?
 – Ez időben tettem szerszámkészítés-

ből szakmunkásvizsgát. Édesanyám új 
házasságkötése komoly változást ho-
zott, leköltöztünk Kiskunhalasra. Nehéz 
időszakon mentem keresztül, nem talál-
tam a helyem, vágytam vissza és egye-
dül vissza is költöztem Oroszlányba. Ott 
meg hiába voltam a régi, megszokott 
szép vidéken, mert az édesanyám fájó-
an hiányzott. Mit volt mit tennem, visz-
szajöttem, és így lett másodszor is, és 
végérvényesen Halas a hazám. Meg-
jegyzem, nem bántam meg.

 f Ezt követően vonult be?
 – Előtte még másfél évet dolgoz-

tam a KUNÉP-nél, utána töltöttem 
le, szintén másfél évet a határőrség-
nél. Leszerelés után a MOL-nál he-
lyezkedtem el, ahonnan a dolgozóik-
nak heti egy estére kibérelték az ÁMK 

sportcsarnokát. Jó társaság jött ösz-
sze, jókat fociztunk, de már az felért 
egy főnyereménnyel is, hogy renge-
teg sportbarátot szereztem, a csar-
nokigazgató Kovács Attilával és 
Hős-Nagy Istvánnal az élen. Hősi a 
Spartacusban focizott, és amikor ka-
pushiány volt a csapatban, ő prote- 
zsált be, arra alapozva, hogy ráter-
mettséget mutattam a kapuban. Le 
is igazoltak, az edzőnk Boros Péter 
közkedvelt volt. Egyszer azért nagyon 
meghökkentett, mikor azt javasolta 
nekem, hogy inkább ne vetődjél, sza-
ladj oda, úgy kapd el a labdát. Lehet, 
hogy az adta az ötletet neki, hogy a 
magasságom miatt úgysem érem vé-
gig a kaput, meg egyébként sem igen 
szeretem „eldobni” magam. Mindent 
egybevetve, ezen időszak alatt nyer-
te meg a megyei III. osztályt a Szpari. 

 f A sportcsarnokbeli és a megyei baj-
nokságban történő focizásnak lett 
folytatása…

 – Haszna is, mert a kispályás labda-
rúgó bajnokságokon és a téli teremfoci 
bajnokságokon tudtunk a tapasztalata-
inkra támaszkodni. Schaller fantáziane-
vünket hamar közismertté tette a fotón 
látható csapat. Álló sor, balról: Keresz-
túri Zoltán, Ágoston Ferenc, Suba 
László, Kolozsvári László, Csík Ti-
bor, Schmél László, elől: Juhász Ist-
ván, Hős-Nagy István, Keresztúri 
László, Pintér Géza, Balkó István. A 
zömében baráti társaságokból össze-
álló együttesek között a heti két alka-
lommal lebonyolított játéknapokon iga-
zi presztízsmérkőzések bontakoztak ki, 
amelyeknek végeredményeképpen ál-
talában az 1-4.helyezettek közé belefér-
tünk. Nagyon büszkévé tett, jól kihúz-

tam magam, amikor az egyik bajnoki év 
egyéni teljesítményeinek értékelésénél, 
a legjobb kapus címre engem tartottak 
érdemesnek. 

 f A Kiskunhalasi Darts Klubbal hogyan 
került kapcsolatba?

 – Tulajdonképpen úgy kezdődött, 
hogy a Takács Tibi, a Randevú Sör-
bár tulajdonosa vett két darab gépet. 
Hamarosan megszüntette a pénzbe-
dobással történő bekapcsolását, hasz-
nálhattuk ingyen, támogatása fejében. 
Nagyon tetszett a gép is, a játék is, egy-
re jobban beleszerettünk. Evidensnek 
találtuk, hogy ha már ehhez ennyire ér-
tünk, ideje lenne versenyen is bemutat-
koznunk. Az elhatározást tett követte, 
bejelentkeztünk a Magyar Darts Szö-
vetségbe, majd 1996 áprilisában meg-
alakítottuk a Kiskunhalasi Darts Klubot. 
Igazolt játékosként az országos II. osztá-
lyú csapatbajnokságba került a Kránicz 
Róbert, Hős-Nagy István, Csontos Csa-
ba, Darányi Gyula, Balkó István alkot-
ta csapat. Nemsokára már az országos 
első osztályba történő feljutásunkat ün-
nepelhettük. Példánkon felbuzdulva ezt 
követően még a dr. Bácsalmási An-
tal, Míg György, Nagy Gábor, Vígh 
Attila, Kocsis József alkotta csapat is 
benevezett. Az időben előreszaladva 
ugyan, de fontos megjegyeznem, hogy 
2003-ban NB I-ben jegyeztek bennün-
ket, viszont 2004-ben lecsúsztunk az NB 
II-be. Az addigi kitartásunk végül elfo-
gyott, belefáradtunk, beleuntunk ennek 
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a lehetetlen helyzetnek a fenntartásába. 
Rettentően fárasztó is volt, határtalanul 
idő és pénzigényes. Beutaztuk a fél vi-
lágot, azaz az egész országot a mérkő-
zések helyszínére, hétvégén sohasem 
tudtunk pihenni, magunk finanszíroz-
tunk szinte mindent, Takács Tibor mel-
lé nem állt senki a támogatásunkra. Az 
országos bajnokságból úgymond meg-
jöttünk, 8 esztendő után lehúztuk a re-
dőnyt, befejeztük. Maradt a saját örö-
münkre, szórakozásból, baráti körben 
a dartsozás. Még szerencse, hogy Vla-
sits Zoli – a volt egyesületi titkárunk 
– a versenyzési éhségünk kielégítésé-
re gyakran hirdetett meg versenyt, Ha-
las Kupa néven. Jól jártam vele, gyara-
podott az éremgyűjteményem. Divatba 
jött, hogy névnapot, vagy születésna-
pot darts versennyel ünnepeljünk. Már-
cius 25-én én is fogadom a barátaimat, 
a nappaliban és a garázsban is tartok 
darts táblát. Komoly elismerés, hogy a 
szövetségnél országos szintű verseny-
zőnek ítélték Balkó István, Kránicz Ró-
bert, Hős-Nagy István és dr. Bácsalmási 
Antal halasi versenyzőket.

 f Jól gurító hírében áll. Kérhetnék egy 
rövid beszámolót a tekézős múltjáról? 

 – Akkor, azokban a kilencvenes évek-
ben valahogy eléggé felkapott dolog 
volt Szankon, majd Majsán, a Buborék-
ban tekézni. Halasról is jártak át a me-
gyei amatőr teke csapatbajnokság mér-
kőzéseire, többek között a dr. Mezei, a 
Pedagógusok, a Míg-Hús és mi, az Old-
Boys néven neveztek. Lovas, Nagy, 

Hős-Nagy, Balkó – mind a négyen Ist-
ván keresztnévvel – vettünk részt és 
szereztünk több nívós helyezést. Egyé-
niben, a Szankon, majd Tiszakécskén 
megrendezett Bács-Kiskun megyei férfi 
bajnokságban is komoly eredmény szü-
letett, mégpedig Hősi 5. és az én 8. 
helyezésemmel.

 f Sok sportágban otthon van, listáján 
a bowlingozás is előkelő helyen szerepel. 
Ugyanúgy, mint darts vagy a teke, meg-
rendezhetik egyéni vagy csapatverseny 
formájában is. Ha jól tudom, mind a két 
területen learatta a babért.

 – Új fejlemény, új versenyzési lehető-
ség adódott Kiskunhalason és környé-
kén, amikor 2006-ban megépítették a 
bowlingpályát. Természetesen nekem 
is, mint mindegyik barátomnak ezt ki 
kellett próbálnia. Összejöttünk, megbe-
széltük, hogy mi: Rajki László, Deim 
László, Kovács Attila, Hős-Nagy István, 
Kovács Péter, Pásztor Ferenc, Balkó-
né Fricska Éva és én, Balkó István le-
szünk a Fa-vágók. Jó közösségnek bizo-
nyultunk, minden tagja küzdött, mint az 
oroszlán, menetközben egyedül a volt 
feleségem távozott, 13 bajnoki évet zsi-
nórban győztesként zártunk. A 2019-
et azonban nem örömteli évként zár-
tuk, mert „csak” másodikak lettünk a 
Szekeres Pálinka mögött. A Covid mi-
atti kihagyás után megerősített lélek-
kel, új, Pont-vágók névvel és némi sze-
mélyi változtatással újra, az idén immár 
harmadszor, érdemeltük ki, hogy ne-
vünk rávésésre került a vándorserlegre. 

Hős-Nagy István és Balkó István, mint 
régi, – Ternyák József, Czombos Ta-
más, Mózer László és István Dia, mint 
újabb törzstagok tettek érte. Nem aka-
rok szerénytelennek tűnni, de a párhu-
zamosan zajló egyéni bajnokságokon is 
sikerült jó pár érmet begyűjtenem.

 f Most érkeztünk a játék és sport öt-
vözeteként értékelhető Nagypofa 
Bajnoksághoz.

 – Ez a versenyforma egy magánkezde-
ményezés, Bácsalmási Antal városi-járási 
sportfelügyelő ötlötte ki 1980-ban, meg-
rendezte és rendszerint meg is nyerte. 
Mi, az átlagban hatvanas évek korosztá-
lya 10 évvel később kezdtünk. Az alap-
helyzet szerint minden induló választott 
egy, nyilvánvalóan neki jól menő, ver-
senyszámot, amelyeket mindenki tel-
jesített. A végső sorrendet a helyezési 
pontok összege döntötte el. A verseny-
programban a klasszikus sportágak ha-
gyományos versenyszámai mellett ritkán 
gyakorolt sportformák is megjelentek. A 
mi választékaink a következők voltak: 
asztalitenisz, 50 méteres mell-, gyors-, 
hátúszás , sakk, torna, fekvenyomás, fel-
húzás, lábtenisz, fejelés, dekázás, kerék-
pározás, síkfutás 100, 200, 400, 800 mé-
teren, teke, íjászat, tenisz, tollaslabda, 
korcsolyázás, légpuska.

 f Fogadni mernék, hogy előállt valami 
merész, meredek ötlettel.

 – Most eszembe juttatta a csúzlival 
történő lövést, aminek az elfogadá-
sát sikerült egyszer keresztülvinnem. 
Nem azt adott, amit reméltem, ketten 
beelőztek. A tornával sem jártam sok-
kal rosszabbul, pedig attól rettegtem. 
A Hősivel napokon keresztül vért iz-
zadva gyakoroltunk a talajon, a gyűrűn 
és a nyújtón. Azért rossz álmaimban a 
kelep-átfordulás, a bicska meg a tigris-
bukfenc sokáig előjött. Amikor a fiam, 
Roland tizenegynéhány évvel később 
tagja volt a Fazekas diákolimpia megyei, 
majd országos döntőjét nyert tornász-
csapatnak, mélyen elérzékenyültem.  

 f Térjünk vissza a Nagypofa ese- 
ményeihez!

 – Amellett, hogy a történések, fő-
leg a helyezések felelevenítése soka-
kat felvillanyozna, kitenne legalább egy 
regényt. Hosszabb lenne, mint az Eg-
ri csillagok. Viszont sokatmondó és a 
megítélését segíti, ha a 12 éven át íve-
lő összetett verseny résztvevőit felsoro-
lom, hozzátéve, hogy felerészben kü-
lönböző sportágak neves versenyzőiről, 
vagy tesitanárokról van szó, akik ebben 
a mezőnyben nem élveztek előnyt. Te-
hát a névsor: Balkó István, dr. Bácsalmá-
si Antal, dr. Bánfi József, Bátory Gá-
bor, Bencsik Lukács, Halász Tamás, 
Hős-Nagy István, Kovács Attila, Míg 
György, Perlaki Imre, Simity László, 
dr. Skribanek Zoltán, dr. Soós Ká-
roly, Suba László, Széll Zoltán, Szűcs 
János Dezső, Tóth István, Vágó Fe-
renc. Mindegyikükben nemes és méltó 
ellenfélre, sportbarátra leltem.

 f Remélem nem sikkadt el, ebben a bő-
séges és fantasztikus sikeráradatban 
egyetlen fontos rész sem. Árulja el, hogyan 
piheni ki ezeket a kemény megpróbálta-
tásokat! Van valami csodálatos receptje 
vagy valami igazán hatásos hobbija?

 – Én a sporttól, a Kiskunhalason eltelt 
40 plusz 3 év Oroszlányban, tapasztalatát 
leszűrve, mindig csak kaptam. Ami miatt 
a legboldogabb vagyok az, hogy minden 
barátomat valamelyik sportág révén is-
mertem meg, és lettünk szívbéli jó barátok. 

Hősi/Hős-Nagy István, Oszi/Kovács Attila, 
Kolozsvári Laci, Pásztor Feri olyanok, 
mintha édes testvéreim lennének, akikkel 
minden dolgomat, gondomat megosztha-
tok. Akikre bármikor számíthatok.

 f Hobbi? 
 – Van, a sporthorgászat. A Tóth-tó a 

helyszín, ha Kiskunhalas, de ha nem,  ak-
kor a Bokodi-tó. A múlt hétvégén is oda 
szerveztük a baráti találkozót. Én ugyan 
elfogult vagyok gyermekkorom Orosz-
lányhoz közel eső színterével, de azt 
gondolom, hogy nem véletlenül lett vi-
lághírű vízen úszó házaival, és vált turis-
ta paradicsommá.    

Vass Katalin
FOTÓK: JÁGER LEVENTE, ARCHÍV FOTÓK
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